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MISKOLC MEGYEI JOGÚ VÁROS ÖNKORMÁNYZATÁNAK 
KÖZGYŰLÉSE 

 
Iktatószám: 130.108-1/2019. 

 
Jegyzőkönyv 

 
 
Készült:  Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 2019. február 22. napján 

07.00 órai kezdettel, a Polgármesteri Hivatal Közgyűlési Termében tartott nyílt 
üléséről. 

 
Jelen van:  Dr. Kriza Ákos polgármester, Dr. Kiss János alpolgármester, Badány Lajos, Barta 

Gábor, Cseléné Figula Edina, Deák-Bárdos Mihály, Eperjesi Erika, Fodor Zoltán, 
Gazdusné Pankucsi Katalin, Glatz Katalin, Hollósy András, Katona Ferenc, Kovácsné 
Budai Mária, Dr. Kovács László, Molnár Péter, Dr. Nagy Ákos, Nagy-Korsa Judit, Dr. 
Nánási-Kocsis Norbert, Dr. Nehéz Károly, Novák Józsefné, Pakusza Zoltán, Révész 
Péter, Dr. Simon Gábor, Soós Attila, Szécsényi Marianna, Szilágyi Szabolcs képviselő 
és Pfliegler Péter alpolgármester 

 
Később érkezett: Bartha György képviselő 
 
Távol maradt:  Földesi Norbert és Dr. Tompa Sándor képviselő 
 
Meghívottak:  Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának jegyzője, aljegyzői, főosztály- és 

osztályvezetői, a Miskolc Holding Zrt. és tagvállalatainak képviselői a mellékelt 
jelenléti ív szerint 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Tisztelettel köszönti a Közgyűlés mai ülésén megjelenteket. 
Bejelenti, hogy a Testület 29 tagja közül a jelenléti ív szerint jelen van 26 fő. Megállapítja, hogy a 
Közgyűlés határozatképes, az ülést megnyitja.  
 
Tegnap egy rendkívül örömteli találkozón vettek részt a Külgazdasági és Külügyminisztériumban, 
ahol Szijjártó Péter miniszter úrral bejelentették, hogy a Lufthansa Technik, a Lufthansa egyik 
legnagyobb leányvállalata Miskolcot választotta szervizközpontjának helyéül. Hatalmas volumenű 
a beruházás, a rendszerváltás óta Miskolcon egy összegben, 43 milliárd forintos beruházást nem 
hajtott végre egyetlenegy cég sem. Az gondolja, ha ez újra egy kiemelkedő lépés Miskolc életben, 
és az, hogy ez a 43 milliárd forintos beruházás ide érkezett, azt is jelenti, hogy 400 magasan képzett 
munkatársnak adnak munkát. Mérnökök, technikusok, szakképzett emberek fognak ebben a 
cégben dolgozni. Hangsúlyozza, nem összeszerelő üzem érkezett Miskolcra, magas hozzáadott 
értéket jelentő munkát fognak végezni az emberek és a Lufthansa Technik. A kérdésre, hogy miért 
választották Miskolcot, arra a választ az előző nap folyamán nagyon jól összefoglalta a cég vezetője. 
Elmondta, hogy a kiváló infrastruktúra, a jól képzett munkaerő és a jó úthálózat miatt. A legvégére 
hagyta, de külön kiemelte, hogy kiváló partnereket találtak a miskolci gazdaságfejlesztési csoportban, 
a Miskolci Gazdaságfejlesztési Irodában. Szeretné megköszönni Szélyes Domokos úrnak és Várnai 
Beáta asszonynak azt a munkát, amelyet az elmúlt években a gazdaságfejlesztés terén elvégeztek. 
Kéri, hogy adják át munkatársaiknak is a köszönetüket Miskolc nevében, és gratulál a munkához, 
amelyet elvégeztek.  
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Ahhoz, hogy eljussanak 2019. évre, nagyon komoly előkészítő munkát kellett elvégezni, a Magyar 
Kormánynak és Miskolc városnak is, amit kiemelt Szijjártó Péter miniszter úr a beszédében, amely 
szerint az elmúlt 8 évben nagyon komoly együttműködés volt a Kormány és a Város között. A 
zártkörű megbeszélésen is jelezte a cégnek, hogy rendkívül dinamikusan fejlődő városba érkeznek, 
mert megkerülhetetlen gazdasági tényező Észak-Magyarországon, amelynek a perspektívái 
rendkívül fényesek. Látni, hogy Miskolc bármelyik globális vállalat igényeit ki tudja elégíteni, olyan 
hátteret tud biztosítani, amely a miskolci megtelepedéshez lehetőséget ad. Egy dolgot tud a legvégén 
még hozzá tenni, hogy sok sikert kíván a Lufthansának Miskolcon, és Miskolcnak a következő évek 
gazdaságfejlesztésében.  
 
Az SZMSZ 20. szakasz (5) bekezdése alapján az alábbi javaslatokat teszi: 
 
1. sürgősségi napirend - nyílt ülés: Javaslat az Önkormányzat vagyonáról és a 

vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15.) 
önkormányzati rendelet módosítására, valamint 
vagyongazdálkodással kapcsolatos további döntések 
meghozatalára  

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

A Közgyűlés 23 igen, 0 nem szavazattal, 3 tartózkodás 
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére 
felvette. 

 
2. sürgősségi napirend - nyílt ülés: Javaslat ingatlanhasználat biztosítására civil szervezetek 

és nonprofit gazdasági társaság részére 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

A Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás 
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére 
felvette. 

 
3. sürgősségi napirend - nyílt ülés: Javaslat az Önkormányzat 2018. évi költségvetésének 

megállapításáról szóló 2/2018. (III.6.) önkormányzati 
rendelet módosítására (IV. negyedéves korrekció) 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

A Közgyűlés 19 igen, 0 nem szavazattal, 6 tartózkodás 
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére 
felvette. 

 
4. sürgősségi napirend - nyílt ülés: Javaslat az Önkormányzat egyes saját bevételei és 

adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési 
kötelezettségei várható összegének megállapítására a 
2020-2022. évekre 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
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A Közgyűlés 19 igen, 0 nem szavazattal, 7 tartózkodás 
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére 
felvette. 

 
5. sürgősségi napirend - nyílt ülés: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Polgármestere 2019. 

évi szabadsága ütemezésének jóváhagyására 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

A Közgyűlés 25 igen, 0 nem szavazattal, 1 tartózkodás 
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére 
felvette. 

 
6. sürgősségi napirend - nyílt ülés: Javaslat a Lufthansa Technik Miskolc Kft. által a 

Miskolc 12995/6 helyrajzi számú ingatlanon 
végrehajtandó projekt önkormányzati szempontból 
kiemelt beruházássá történő nyilvánítására 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

A Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás 
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére 
felvette. 

 
7. sürgősségi napirend - zárt ülés: Javaslat gazdaságfejlesztéssel kapcsolatos adásvételi 

szerződés megkötésének tudomásul vételére 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

A Közgyűlés 20 igen, 0 nem szavazattal, 5 tartózkodás 
mellett a sürgősségi indítványt a zárt ülés napirendjére 
felvette. 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: A tárgyalási sorrend megállapításához az SZMSZ 20. szakasz (1) 
bekezdése alapján első javaslata, hogy összevontan, nyílt ülésen tárgyalják az Önkormányzat 
költségvetésével és vagyongazdálkodásával kapcsolatos előterjesztéseket, azaz a meghívó 
szerinti 1., valamint a sürgősségi 1., 2., 3., 4. és 6. napirendet. Kéri, szavazzanak a javaslatról. 

 
A Közgyűlés 19 igen, 7 nem szavazattal, 1 tartózkodás 
mellett a javaslatot elfogadta. 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Második javaslata, hogy összevontan vitassák meg az 
Önkormányzat igazgatásával és településfejlesztéssel kapcsolatos előterjesztéseket, azaz a 
meghívó szerinti 2., 3., 4., 5., valamint a sürgősségi 5. napirendet, majd ezt követően zárt ülésre 
kerüljön sor. Kéri, szavazzanak a javaslatról. 
 

A Közgyűlés 19 igen, 6 nem szavazattal, 1 tartózkodás 
mellett a javaslatot elfogadta. 

 
- Megérkezik Bartha György képviselő – 
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Pakusza Zoltán képviselő úr jelzi, hogy a szavazás során, a szavazógépe,  
nem az ő szavazását mutatta a rendszerben.  

A Hivatal Szilágyi Szabolcs képviselő és az ő általa eddig elfoglalt helyet megcserélte,  
szavazógépeik azonban nem kerültek cserére. 

 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Pakusza képviselő úr által jelzett problémára figyelemmel újbóli 
szavazást rendel el a sürgősségi indítványok napirendre vételéről. 
 
 
1. sürgősségi napirend - nyílt ülés: Javaslat az Önkormányzat vagyonáról és a 

vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15.) 
önkormányzati rendelet módosítására, valamint 
vagyongazdálkodással kapcsolatos további döntések 
meghozatalára  

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

A Közgyűlés 22 igen, 2 nem szavazattal, 2 tartózkodás 
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére 
felvette. 

 
2. sürgősségi napirend - nyílt ülés: Javaslat ingatlanhasználat biztosítására civil szervezetek 

és nonprofit gazdasági társaság részére 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

A Közgyűlés 27 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás 
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére 
felvette. 

 
3. sürgősségi napirend - nyílt ülés: Javaslat az Önkormányzat 2018. évi költségvetésének 

megállapításáról szóló 2/2018. (III.6.) önkormányzati 
rendelet módosítására (IV. negyedéves korrekció) 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

A Közgyűlés 20 igen, 3 nem szavazattal, 4 tartózkodás 
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére 
felvette. 

 
4. sürgősségi napirend - nyílt ülés: Javaslat az Önkormányzat egyes saját bevételei és 

adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési 
kötelezettségei várható összegének megállapítására a 
2020-2022. évekre 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

A Közgyűlés 20 igen, 2 nem szavazattal, 5 tartózkodás 
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére 
felvette. 
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5. sürgősségi napirend - nyílt ülés: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Polgármestere 2019. 
évi szabadsága ütemezésének jóváhagyására 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

A Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 1 tartózkodás 
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére 
felvette. 

 
6. sürgősségi napirend - nyílt ülés: Javaslat a Lufthansa Technik Miskolc Kft. által a 

Miskolc 12995/6 helyrajzi számú ingatlanon 
végrehajtandó projekt önkormányzati szempontból 
kiemelt beruházássá történő nyilvánítására 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

A Közgyűlés 27 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás 
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére 
felvette. 

 
7. sürgősségi napirend - zárt ülés: Javaslat gazdaságfejlesztéssel kapcsolatos adásvételi 

szerződés megkötésének tudomásul vételére 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

A Közgyűlés 21 igen, 0 nem szavazattal, 6 tartózkodás 
mellett a sürgősségi indítványt a zárt ülés napirendjére 
felvette. 

 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: A tárgyalási sorrend megállapításához az SZMSZ 20. szakasz (1) 
bekezdése alapján első javaslata, hogy összevontan, nyílt ülésen tárgyalják az Önkormányzat 
költségvetésével és vagyongazdálkodásával kapcsolatos előterjesztéseket, azaz a meghívó 
szerinti 1., valamint a sürgősségi 1., 2., 3., 4. és 6. napirendet. Kéri, szavazzanak a javaslatról. 

 
A Közgyűlés 18 igen, 8 nem szavazattal, 1 tartózkodás 
mellett a javaslatot elfogadta. 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Második javaslata, hogy összevontan vitassák meg az 
Önkormányzat igazgatásával és településfejlesztéssel kapcsolatos előterjesztéseket, azaz a 
meghívó szerinti 2., 3., 4., 5., valamint a sürgősségi 5. napirendet, majd ezt követően zárt ülésre 
kerüljön sor. Kéri, szavazzanak a javaslatról. 
 

A Közgyűlés 19 igen, 8 nem szavazattal, 0 tartózkodás 
mellett a javaslatot elfogadta. 

 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Most szavaznak a napirendi javaslat elfogadásáról, 
figyelemmel a napirendre tűzött sürgősségi előterjesztésekre, valamint a tárgyalási sorrend 
megállapításáról hozott döntésekre. 
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A Közgyűlés 19 igen, 7 nem szavazattal, 1 tartózkodás 
mellett az ülés napirendjét – a napirendre felvett 
sürgősségi előterjesztésekre, valamint az elfogadott 
tárgyalási sorrendre figyelemmel – a meghívóban 
foglaltak szerint állapította meg. 

 
(Az előterjesztések a jegyzőkönyvhöz mellékelve.) 

 
NYÍLT ÜLÉS: 
 
1.  Javaslat az Önkormányzat 2019. évi költségvetésének megállapítására, a költségvetési 

rendelet megalkotására és egyéb kapcsolódó döntések meghozatalára 
 Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 
 
2. Javaslat telepítési tanulmányterv és Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti 

Tervének, valamint Miskolc Megyei Jogú Város Építési Szabályzatáról szóló 21/2004. 
(VII. 6.) önkormányzati rendeletének módosításához kapcsolódó településrendezési-
és tervezési szerződés jóváhagyására 

  Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 
 
3. Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala Alapító Okiratának 

módosítására és kapcsolódó döntés meghozatalára 
 Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 
 
4. Javaslat a Közgyűlés tájékoztatására a LIFE IP HungAiry levegőtisztaság-védelmi 

pályázat elnyeréséről és a projekttel kapcsolatos tervekről 
Előterjesztő: Pfliegler Péter alpolgármester 

 
5. Javaslat a Közgyűlés utólagos tájékoztatására a halaszthatatlan önkormányzati 

ügyekben meghozott polgármesteri döntésekről 
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 
ZÁRT ÜLÉS 
 
6. Javaslat fellebbezések elbírálására egyedi szociális hatósági ügyekben 
 Előterjesztő:  Dr. Kiss János alpolgármester 
 
 
SÜRGŐSSÉGRE FELVETT NAPIRENDEK – NYÍLT ÜLÉSRE: 
 
1.  Javaslat az Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. 

(XII.15.) önkormányzati rendelet módosítására, valamint vagyongazdálkodással 
kapcsolatos további döntések meghozatalára 

 
2.  Javaslat ingatlanhasználat biztosítására civil szervezetek és nonprofit gazdasági 

társaság részére 
 
3.  Javaslat az Önkormányzat 2018. évi költségvetésének megállapításáról szóló 2/2018. 

(III.6.) önkormányzati rendelet módosítására (IV. negyedéves korrekció) 
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4.  Javaslat az Önkormányzat egyes saját bevételei és adósságot keletkeztető ügyleteiből 
eredő fizetési kötelezettségei várható összegének megállapítására a 2020-2022. évekre 

 
5.  Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Polgármestere 2019. évi szabadsága 

ütemezésének jóváhagyására 
 
6.  Javaslat a Lufthansa Technik Miskolc Kft. által a Miskolc 12995/6 helyrajzi számú 

ingatlanon végrehajtandó projekt önkormányzati szempontból kiemelt beruházássá 
történő nyilvánítására 

 
SÜRGŐSSÉGRE FELVETT NAPIRENDEK – ZÁRT ÜLÉSRE: 
 
7.  Javaslat gazdaságfejlesztéssel kapcsolatos adásvételi szerződés megkötésének 

tudomásul vételére 
 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Tájékoztatja a Közgyűlést, hogy a tegnapi bejelentés kapcsán 
Budapestre kell mennie, így átadja az ülés vezetését dr. Kiss János alpolgármester úrnak. További 
jó munkát kíván. 
 

- Az ülést dr. Kiss János alpolgármester vezeti. - 
 
Dr. Kiss János alpolgármester: Köszönti a Közgyűlés tagjait és a megjelent vendégeket. 
Bejelenti, hogy az Önkormányzat költségvetésével és vagyongazdálkodásával kapcsolatos 
előterjesztések tárgyalása következik. 
 
Meghívó szerinti 1. napirend: Javaslat az Önkormányzat 2019. évi költségvetésének 

megállapítására, a költségvetési rendelet megalkotására és 
egyéb kapcsolódó döntések meghozatalára 

 
Sürgősségi 1. napirend:  Javaslat az Önkormányzat vagyonáról és a 

vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15.) 
önkormányzati rendelet módosítására, valamint 
vagyongazdálkodással kapcsolatos további döntések 
meghozatalára 

 
Sürgősségi 2. napirend:  Javaslat ingatlanhasználat biztosítására civil szervezetek és 

nonprofit gazdasági társaság részére 
 
Sürgősségi 3. napirend:  Javaslat az Önkormányzat 2018. évi költségvetésének 

megállapításáról szóló 2/2018. (III.6.) önkormányzati rendelet 
módosítására (IV. negyedéves korrekció) 

 
Sürgősségi 4. napirend:  Javaslat az Önkormányzat egyes saját bevételei és adósságot 

keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségei várható 
összegének megállapítására a 2020-2022. évekre 

 
Sürgősségi 6. napirend:  Javaslat a Lufthansa Technik Miskolc Kft. által a Miskolc 

12995/6 helyrajzi számú ingatlanon végrehajtandó projekt 
önkormányzati szempontból kiemelt beruházássá történő 
nyilvánítására 
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Dr. Kiss János alpolgármester: Felkéri Szélyes Domokos vezérigazgató urat, hogy a már 
korábban ismertetett kiemelt beruházással kapcsolatban tegye meg kiegészítését.  
 
Szélyes Domokos: Mindenekelőtt szeretné megköszönni maga és a szervezet nevében 
Polgármester Úr elismerő szavait. Valóban fontos esemény történt tegnap, amikor ez a beruházás 
bejelentésre került. Polgármester Úr nagyon jól összefoglalta a beruházás fő paramétereit és 
jelentőségét. Néhány gondolatot kíván szólni arról, milyen versenyben nyert Miskolc, és hogy 
jutottak el arra a pontra, hogy Miskolc egy ilyen beruházást meg tudott nyerni. A Lufthansa Technik 
amikor elkezdte a beruházás vizsgálatát – amely közel három évvel ezelőtt volt – globálisan nézte 
a potenciális befektetési helyszíneket. Ez azt jelenti, hogy Miskolc nem a régióban versenyzett, – 
tehát nem volt eldöntve, hogy Kelet-Közép Európába szeretnék a gyárukat telepíteni, – hanem 
világviszonylatban, közel száz lokációt vizsgáltak meg, amelyből Miskolc találtatott a 
legkedvezőbbnek, így elnyerték ezt a beruházást. Ez nagyon jelentős ennek a fényében, és egy 
dolgot világosan üzen számukra, hogy eljutottak az elmúlt nyolc év tudatos gazdaságfejlesztési 
tevékenységével oda, hogy bármelyik high-tech beruházásról is legyen szó, Miskolc a világban 
potenciálisan indul egy ilyen versenyen. Azt gondolja, hogy ez rettenetesen nagy dolog, olyan 
befektetői környezetet, olyan infrastruktúrát tudtak létrehozni az elmúlt időszakban, amikor 
Miskolc bármelyik high-tech beruházásért a világon jó eséllyel tud harcba szállni. Amiket tettek, 
azon túl, amit Polgármester Úr említett, prémium ipari parkokat hoztak létre, az oktatási rendszert 
úgy alakították ki, hogy nem csak a meglévők, hanem az ide telepítendő cégeknek az igényeit 
kielégítse. Városfejlesztéseket hajtottak végre, és ami a legfontosabb, hogy egy olyan profi csapatot 
hoztak létre – amit nem csak a szűk értelemben a gazdaságfejlesztési csapatra ért, hanem ide sorolja 
a városvezetést, a polgármesteri biztosokat, a hivatal vezetőit – amely tárgyalóképes a világcégek 
top menedzsmentjével. Ez az, amiben nagyon sokat léptek előre, ha megkeresés történik a 
világcégek vezetői részéről, a top menedzsment tárgyalóképes csapatot talál, akivel egyeztetni, 
tárgyalni tudnak. Ami nagyon fontos volt abban, hogy ide eljutottak, az az együttműködés. 
Polgármester Úr is kiemelte, hogy a kormányzatnak ki kellett alakítani a befektetés ösztönzési 
szervezetével a HIPA-val egy olyan jó munkakapcsolatot, amiben egymást erősíteni tudják, illetve 
a minisztériumokkal is olyan felső szintű vezetői kapcsolatot alakítottak ki, ami segítette, hogy 
beruházásokat hozzanak ide. Számukra nem volt meglepő, hogy egy ilyen beruházás jön, mert a 
2010. év végén megkezdett tudatos munka gyümölcse, biztos volt, hogy előbb-utóbb beérik. 2017. 
évben három, a Spinto, a GS Yuasa és a Ten Pao beruházásnál már látszott, hogy jó úton vannak, 
világos a cél, amit el fognak érni. Hangsúlyozni szeretné, amit Polgármester Úr is elmondott, hogy 
a gyár nem összeszerelő üzem, hanem minden egyes munkatárs szakképzett munkavállaló, 
mérnökök és szakmunkások fognak ebben a gyárban dolgozni. Amit kiemeltek – azon kívül, hogy 
van egy tárgyalóképes csapat a város részéről – érzik azt, hogy mindent megtesznek annak 
érdekében, hogy ide jöjjön a beruházás. Olyan elkötelezett emberek vannak, akik a beruházást 
minden áron Miskolcra szeretnék hozni. Távlati cél az, hogy a határokon átívelő, regionális 
viszonylatban is egy innovatív gazdasági központ legyen Miskolc. Ahhoz, hogy hogy oda eljussanak, 
még rengeteg a teendő. Egy dologban erősítette meg a várost a Lufthansának a döntése, hogy jó 
úton járnak e tekintetben. Az előterjesztéssel kapcsolatban még egy dolgot kíván elmondani, 
amelynek a lényege az, hogy fontos az adminisztratív folyamatok felgyorsítása, azzal is segítve a 
Lufthansa beruházását, hogy minél hamarabb elkezdhessék a városban a munkájukat. 
 
Dr. Kiss János alpolgármester: Megköszöni Vezérigazgató Úrnak a kiegészítést. A beruházás 
kapcsán gratulációját fejezi ki az elvégzett munkához.  
Badány Lajos frakcióvezető úr ügyrendi javaslattal kíván élni, akinek megadja a szót. 
 
Badány Lajos: Tekintettel arra, hogy Jegyző Úrtól azt a tájékoztatást kapta, hogy a 2019. évi 
költségvetéshez benyújtott módosító indítványát tovább módosítani nem lehetséges, így a beadás 
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óta hozzá eljutott információk, illetve a Repülőklub titkárával történt egyeztetés alapján, azt 
visszavonja. 
 
Dr. Kiss János alpolgármester: Megköszöni Képviselő Úr tájékoztatását. 
Kéri az előterjesztéseket véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését. 
 
Bizottsági vélemények: 

 Jogi és Ügyrendi Bizottság: a meghívó szerinti 1. napirendi előterjesztés, valamint a 
sürgősségi 1. és 3. indítvány elfogadását többségében támogatta.  

 Városgazdálkodási és –üzemeltetési Bizottság: a meghívó szerinti 1. napirendi 
előterjesztés rendelete, valamint 5 határozati javaslata elfogadását többségében támogatta. 

 Pénzügyi Bizottság: a meghívó szerinti 1. napirendi előterjesztés rendelete, valamint 5 
határozati javaslata elfogadását többségében támogatta. 

 Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság: a meghívó szerinti 1. 
napirendi előterjesztés rendelete, valamint 5 határozati javaslata elfogadását egyhangúlag 
támogatta. 

 Egészségügyi és Szociális Bizottság: a meghívó szerinti 1. napirendi előterjesztés 
rendelete, valamint 5 határozati javaslata elfogadását többségében támogatta. 

 Rendészeti Bizottság: a meghívó szerinti 1. napirendi előterjesztés rendelete elfogadását 
egyhangúlag, az 5 határozati javaslata elfogadását többségében támogatta. 

 
Dr. Kiss János alpolgármester: A napirend felett megnyitja a vitát. Hozzászólásra jelentkező 
képviselőknek adja meg a szót. 
 
A vitában hozzászólók: 
 
Soós Attila: A „Lufthansa”, amely szót még furán, egyben örömmel ízlelgetnek a tegnapi bejelentés 
óta. Azt gondolja, ha tavaly volt is a hangulatukban egy pici csalódás, – amellyel kapcsolatban több 
fórumon is úgy fogalmazott, hogy óriási versenyben BL döntőt veszített Miskolc, – most kijelenti, 
hogy a Lufthansa Technik személyében az ágazat „mercédeszét” sikerült Miskolcra hozni. Sosem 
titkolták 2010. év óta, amióta a város vezetésében részt vehetnek, hogy Miskolc gyökerei, alapjai a 
gazdaságfejlesztésben rejlenek. Miskolc a 80-as évekre egy hitét vesztett, lepusztuló iparváros 
képzetét keltette, ennek ellenére Miskolcnak továbbra is az újraiparosításban van jövője. Azt 
gondolja, hogy a tegnapi bejelentés fényében kijelenthetik, hogy Miskolc immár nemzetközileg is 
ismerten, regionális ipari központ lett. Ez az ipari központ szerep az, amire támaszkodnia kell 
Miskolcnak, szándékaik szerint igen erős, turisztikai idegenforgalmi lábbal. Azt gondolja, hogy 
látják az itt élő miskolciak, akiknek – adott esetben már – a szülei is itt dolgoztak és nőttek fel 
(személye szerint is helyi gyökerekkel rendelkezik), micsoda óriási fejlődés megy végbe az utóbbi 
években ebben a városban. Emlékeznek rá, hogy a Káli-korszakban közbeszéd tárgya volt a 
gazdaság iránt érdeklődők körében, hogy a jelenlegi Déli Ipari Park területén nem lehet 
gazdaságfejlesztést csinálni – az akkori Cora környékén –, mert hogy az vizes, nedves, mocsaras, 
lápos talajvizes. Arra is emlékezzenek a tisztelt miskolciak, hogy amikor a Takata, most már Joyson 
átadásra került (ahol a januári adatok alapján 1840-en dolgoznak, az ígért 1000 fővel szemben) 
azonnal elterjedt a rémhír a városban, hogy már süllyed a Takata. Láthatják a Miskolcra érkezők, az 
itt dolgozók, hogy a Déli Ipari Park is bővül, és a félig üres Mechatronikai Park is gyakorlatilag 
betelt. Azt gondolja, hogy ezek a befektetők látták Miskolc erejét, a miskolciak akarását és 
képzettségét, hogy egy olyan vállalkozásbarát környezet van itt, amibe érdemes befektetni, amihez 
érdemes csatlakozni. Picit, mint helytörténettel foglalkozó amatőr – egy erősebb jelzőt ütne meg –, 
azt gondolja, hogy nem csak a rendszerváltás utáni legnagyobb invesztíció ez a városban. Ez az 
érték, ez a befektetés Miskolc történetének mindenkori legnagyobb gazdasági invesztíciója. Ehhez 
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kellettek nem csak a miskolciak, nem csak a városvezetés szakemberei, kellettek azok az itt már 
befektetett vállalkozók, és az ő általuk vitt vélemény, és kellett az egyetem ismertsége, elismertsége 
is, hogy egyre többen nemzetközi szinten ennek a városnak bizalmat szavazzanak. A Lufthansa 
Techniknek a döntése megerősítheti a miskolciakat abban, hogy ez a város egyre erősebb, egyre 
jobban fejlődik, és igenis kijelenthető, hogy nemzetközileg ismert regionális ipari központ. 
Köszönik a Lufthansának ezt a döntést, köszönik a miskolciaknak azt, hogy ilyen mértékben és 
ütemben építik ezt a várost, hogy itt képzelik el az egzisztenciájukat, a megélhetésüket és jövőjüket. 
Ez a folyamat folytatódni fog, ahogy megígérték 2010-ben, további befektetők, vállalkozók, további 
munkahelyteremtés zajlik ebben a városban annak érdekében, hogy Miskolc egyre erősebb és egyre 
nagyobb legyen. Továbbra is egyre ismertebb legyen az ipari központok körében, nemcsak 
Magyarországon, nemcsak az Európai Unióban, – azt gondolja, már látható is a befektetők kapcsán 
– hogy a világon is.  
 
Molnár Péter: A KDNP Frakció nevében üdvözli a tegnap megszületett döntést és gratulál 
Polgármester Úrnak, Szélyes Domokos Úron keresztül az egész gazdaságfejlesztési csapatnak, és 
mindenkinek, akik a döntés előkészítésben keményen dolgoztak éveken keresztül. Úgy véli, Miskolc 
jövője szempontjából óriási, történelmi jelentőségű döntés került tegnap bejelentésre. Ez olyan 
döntés, mint amikor a XVIII. században a Fazolák ide jöttek Diósgyőr közelébe, a Bükk-hegységbe 
és kohókat hoztak létre. Diósgyőr és Miskolc szempontjából ez évszádokra meghatározó döntés 
volt a XVIII. században. A két Fazola azért jött ide, mert adottak voltak a feltételek a vasgyártáshoz. 
Most is adottak Miskolcon a feltételek ahhoz, hogy ilyen világméretű, óriás cég a városba érkezzen. 
Adott a gazdaságfejlesztési környezet, az Ipari Park, a Miskolci Egyetem, a szakgimnáziumok és 
szakközépiskolák utánpótlása, a háttér. Ennek köszönhetően jött Miskolcra ez az óriás cég, 
amelyért mindenkinek köszönet jár, aki ezen dolgozott. 
A költségvetés kapcsán elmondja, az út, az irány megfelelő és jó. Az adóbevételek 2018-ban már 
több mint 15 milliárd forintot tettek ki, amely eredmény várakozáson felüli. Ez a legvilágosabban 
mutatja, hogy Miskolc városa jó úton jár. Az idei költségvetés alapján többet fordíthatnak a város 
fenntartására és szépítésére, egy élhetőbb, szebb, tisztább és biztonságosabb várost kívánnak 
teremteni. 2019-ben a Salkaházi Sára Programra is tovább biztosítanak forrást, jelentős 
pénzösszegeket a kamerarendszer fejlesztésére, további bővítésére, és nagyon jelentős összegeket 
fordítanak építkezésekre a városban. A felsoroltak mind a város dinamikáját mutatják.  
 
Dr. Kovács László: Az, hogy a Lufthansa világcég történelmi léptékű nagyberuházást hoz létre 
Miskolcon, ahhoz kellett egy gazdaságfejlesztési csapat, valamint az, hogy 2010-től kezdve 
tudatosan stabil költségvetést terveznek, és ezt a szigorú költségvetési fegyelmet be is tartják. Ezen 
felül 2010-től tudatos gazdaságfejlesztés is folyik. Az előttük lévő költségvetési tervezetből néhány 
fontos elemet ki kell emelni. A 2018. évi költségvetés volt az első év, amikor a 100 milliárdot, 
pontosan 107 milliárd forintot meghaladta a költségvetés főösszege. Megjegyzi, tavaly 39,8 milliárd 
forintot terveztek főösszegnek. A tavalyi 40 milliárdhoz képest 48 milliárdos a tervezett 
költségvetési főösszeg. A helyi adóbevétel 14,5 milliárd forint volt, kiemeli továbbá, hogy az utóbbi 
két évben a város gazdasági társaságainál és a városi közszolgálatban dolgozók bértömege több 
mint 42%-kal emelkedett, ami jóval magasabb, mint az országos átlag. Elmondható, hogy az 
adóbevételek révén nemcsak a város, hanem a városlakók is gyarapodtak. Az egyértelműen 
kiolvasható az anyagból, hogy Miskolc tisztább, élhetőbb és biztonságosabb lesz. Elmondja, több 
pénz jut a közlekedésre is. Jelzi a nyugdíjasok részére, hogy a Salkaházi Sára Programról a 2019-es 
költségvetési évben sem feledkeznek meg, már 5. alkalommal, az idén is mindenki megkapja a 10 
ezer forintos juttatását. Reményeik szerint a programot ezen túlmenően kulturális eseményekkel is 
tudják még színesíteni és bővíteni. A sportnak és kulturális kiadásoknak is emelkedő szintje lesz. 
710 kamerából álló intelligens térfigyelő rendszert, és hozzá kapcsolódó – országosan is egyedülálló 
és úttörő – diszpécserközpontot avatnak. Folytatódik természetesen a nyomortelepek felszámolása, 
ezt is biztosítja a költségvetési keret. Mindezeken túlmenően kijelenthetik a költségvetés tervezése 
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kapcsán, hogy nagy horderejű városi építkezések és beruházások esztendeje lesz 2019. éve. 
Megjegyzi, erre a célra majdnem 13 milliárd forintot költhetnek el. Az említett összegben nincs 
benne az az országos jelentőségű új, nagy miskolctapolcai wellness- és fürdőközpont beruházása, 
valamint a diósgyőri várfejlesztés II. üteme, amely beruházás után, a Nemzeti várprogram keretén 
belül minden miskolci méltán lesz büszke és dicsekedhet vele. Elkezdődik továbbá az új Miskolci 
Művészeti Központ, Iskola és Művelődési Centrum beruházása a volt kereskedelmi iskola 
épületében, a volt Ifjúsági Ház helyett. Átépül a volt Leánykollégium is egy XXI. századi igényeknek 
is megfelelő irodaházzá. Úgy gondolja, ezzel Miskolcnak a Magyar Kormány által is megkívánt és 
beígért regionális centrum szerepe kiteljesedhet. Ezen felül nemrég fogadták el a Katowice 
városrész 20 emeletes tömbjének a nagyberuházók dolgozóinak a kor színvonalának megfelelő 
apartman házzá való átalakítását. Úgy véli, ahogy jó kezekben van az ország, úgy érezhető egyre 
inkább, hogy kifejezetten jó kezekben van Miskolc város vezetése is.  
Polgármester és Alpolgármester Urakhoz csatlakozva köszönetét szeretné kifejezni a Lufthansa 
beruházás kapcsán, nemcsak a Magyar Kormánynak, aki idehozta a befektetőket, nemcsak Miskolc 
vezetésének, amely beruházásbarát környezetet teremtett, hanem annak a szakembergárdának, 
amely a városfejlesztési csapat keretében ezt lehetővé tette. Megjegyzi, hiába hozza ide a Kormány 
a legjobb beruházókat, ha a város nem készül fel annak fogadására, hogy vonzó legyen Miskolc. 
Az, hogy közel 100 nemzetközi beruházó közül Miskolcot választották, a legnagyobb válasz arra, 
hogy hogyan lehet felkészülni és fogadni ezeket a nagycégeket.  
 
Dr. Nagy Ákos: Polgármester Úr a Lufthansa Technik érkezését szerényen csak a rendszerváltás 
óta történt legnagyobb egyösszegű beruházásnak nevezte. Kéri, ne legyenek szerények. Ez 
Miskolcon minden idők legnagyobb egyösszegű beruházása, aminek örülnek és köszöntik a 
Lufthansa Technik-et.  
Molnár képviselőtársa arról beszélt, hogy minden közgyűlési előterjesztésnek van egy üzenete, 
melyek közül talán a legerősebb a város költségvetés tervezete. Ez arról ad számot, hogy a város 
vezetésének van-e jövőképe, ismeri-e a miskolciak igényeit, és ami a legfontosabb, hogy tud-e 
forrást biztosítani ezekhez az igényekhez. 2010. előtt jól érzékelhető és látható volt, hogy a 
szocialista kormányok által ellehetetlenített és tulajdonképpen „lélegeztetőgépen” tartott Miskolcot 
a szocialista városvezetés szerencsétlenebbnél szerencsétlenebb ötletekkel próbálta reanimálni. 
Ehhez képest most a jövő költségvetését látják maguk előtt. A nyomortelep felszámolások egyik 
felelőseként örömmel állapítja meg azt, hogy a program dinamikája 2019-ben is változatlan marad. 
Tavaly 180 millió forrás került biztosításra, idén további 50 millió áll majd rendelkezésre. Azért 
fontos mindez, mert nemcsak támogatják az itt élők ez a programot, hanem a végrehajtását el is 
várják. Megjegyzi, sok támadást kapott a városvezetés ezért a programért. Különösen az 
ellenőrzések miatt hőbörgött a liberális ellenzék és az úgynevezett jogvédők. Pedig egyetlen dologra 
voltak képesek, amikor felvették őket a tv-kamerák, a forgatócsoportokkal együtt távoztak a 
városból, egyetlen percre sem voltak társai a vezetésnek a mindennapokban, a nyomortelepek 
okozta problémák felszámolásában. Mindezekért a tevékenységük teljes mértékben hiteltelen. 
Hangsúlyozza, 35 ezer miskolci aláírása kötelezi a vezetést a program végrehajtására, mert ennyien 
támogatták a nyomortelep felszámolást. A költségvetés azt üzeni, hogy a liberális hőbörgők akarata 
előtt egyetlen percre sem hajol meg a vezetés. Ez egy eredményes program, a költségvetés biztosítja 
hozzá a számokat. Számoknál maradva elmondja, hogy a 173 fészekrakós lakásból 8 van csak az 
Avason, ezekben a felújított lakásokban, ami a fészekrakóktól elvételre került, ma már egyetemisták 
és oktatók laknak.  
A 12. választókerület vonatkozásban köszönti a költségvetést és köszöni, hogy lehetőséget biztosít 
a Kiss Ernő utca felújítására, a Hidegsor és a Thököly szélesítésére, valamint a Dayka, Petőfi és 
Meggyesalja utcák közlekedési anomáliáinak megoldására. A bölcsődék felújítására és férőhelyeinek 
bővítésére is jut forrás.  
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Hollósy András: Csatlakozva a Lufthansa-projekthez egy régi reklámból konvertál át idézetet: a 
Lufthansa Miskolcnak szárnyakat ad. Úgy hiszi, ez egy nagyon jó íve annak a történetnek, ami az 
elmúlt 8 év gazdaságpolitikája tekintetében Miskolcot is jellemezte. Természetesen nemcsak a 
gazdaságfejlesztésekben történtek változások, hanem a sportfejlesztések vonatkozásában is. 
Miskolcnak négy I. osztályú látványsport-csapata van. Átadták a Diósgyőri Stadiont 13 milliárdos 
fejlesztéssel, de megemlíti az MBSC Sportcentrum, a Selyemréti Uszoda felújítását is. Reményeik 
szerint elkészül majd egy vízilabda aréna. A látványsportág és a sport infrastrukturális fejlesztés 
mellett ott vannak a lakossági célokat is kielégítő sportfejlesztések. Miskolc ebben is élen jár a 
megyei jogú városok tekintetében. A József úti Sporttelep vonatkozásában 2014-ben volt egy 40 
milliós fejlesztés. Most a műfüves futball pályáját egy 3,6 milliós önrész vonatkozásában az MLSZ 
Pályaépítő Programjának keretében 12 milliós beruházással sikerül megújítani. Az MLSZ Ovi-foci 
Programjának keretében 4 óvoda kap 14x26 méteres műfüves futballpályát. Ezek után valóban 
elmondható, hogy Miskolc jó úton jár. Kiemeli továbbá az 1,7 milliárdos uszodafejlesztési 
projekteket, a várható fejlesztéseket, a 2024. éves Egyetemi Európa Bajnokság kialakítását. Miskolc 
mindent megtesz annak érdekében, hogy a lakossági célú igényeket is kielégítse, akár a kondi-
parkok kialakításában, akár más tekintetben. Külön üdvözli azt választókerülete, a Győri kapui 
lakosok nevében is, komoly fejlesztések várhatók az éven.  
 
Badány Lajos: A költségvetési rendeletből megállapítható, hogy az uniós pénz és állami támogatás 
2018-ban is jelentős nagyságrendben érkezett a városba, amely biztosítja a megkezdett beruházások 
folytatását, amik viszont 2020-ra kifutnak. Aggodalomra ad okot, hogy a felhalmozási bevételeken 
belül továbbra is alacsony az Önkormányzat saját bevételeinek aránya. Látható, hogy a 2018. évre 
tervezett több mint 2 milliárdos előirányzatból mindössze 370 millió teljesült. A 2019. évre saját 
felhalmozási bevételként előirányzott összeget is teljesen ingatlanok eladásából tervezik 
előteremteni. Így tényleges beruházás finanszírozást csak a működési egyenleg 3 milliárdos 
többletében felhalmozási oldalon történő felhasználása jelenti. Ebből önerő tekintetében viszont 
csak a közhatalmi bevételek előző évhez viszonyított 1 milliárdos tervezett növekménye jöhet majd 
számításba. A várost tehát továbbra is az uniós támogatások tartják életben, ezek elapadása 
drasztikus visszaesést fog eredményezni a beruházások terén. Hátrányosan érinti a bevételi oldalt a 
város lakosságának fogyása, amelyet a városvezetés nyilatkozataiban igyekszik leplezni. A Jegyző 
Úr által közzé tett adatok alapján Miskolc lakossága már csak 155 ezer fő, emiatt az önkormányzati 
választásokra egy választókerületet meg is kell szüntetni. Ami a technikai beavatkozásnál jóval 
nagyobb probléma, hogy a város lakosságának csökkenésével jelentősen megnő a város adóereje, 
ami az egy lakosra eső adóbevétel összegét jelenti. Az államháztartáson belülről érkező támogatások 
viszont az adóerő növekedésével párhuzamosan csökkennek, így ezen bevétel mintegy 2 milliárd 
forinttal lett kevesebb. Az elmúlt 8 évben Miskolc lakossága 13 ezer fővel csökkent. Ugyanezen 
időszak alatt például Nyíregyháza lakossága 3 ezer fővel nőtt. Ami még aggasztóbb, az a városban 
lezajló burkolt lakosságcsere, amely által az elvándorló, képzett munkaerő helyére tömegével települ 
be egy olyan alulszocializált, mélyigénytelen népesség, amelynek legfőbb célja a város szociális 
ellátórendszereire való ráakaszkodás. Ez a betelepítés mára szervezett formát is öltött, de annak 
ellenére, hogy a városvezetés ennek tudatában van, a lakcímkártya kiadás gyakorlatának szigorítását 
továbbra sem kezdeményezi a kormányzat felé. A Holding legutóbbi zárszámadásában közzétett 
33 milliárdos hosszútávú fizetési kötelezettség nagy tehertétel a város cégei számára, akiknek ezen 
kiadásokat vagyonfelélés nélkül kellene kigazdálkodniuk. A város hitelállománya a görgetett 
feladatok elvégzésével folyamatosan emelkedik, eddig csak a 2012-2015. évi hitel előirányzatokat 
hívták le, de tavaly már visszatértek a hitelfelvételek korába. A 2018. évre tervezett 4 milliárdos 
hitelfelvételből a város eddig 2 milliárdot hívott le. 2019-re pedig újabb 4,8 milliárdos hitelfelvételt 
állítottak be a költségvetésbe. Az adósságot keletkeztető ügyletekből eredő fizetési kötelezettségek 
a 2018. évi 50 millióról 4 éven belül közel négyszeresére, több mint 1,8 milliárdra fognak emelkedni. 
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Szilágyi Szabolcs: A kormánypárti képviselők minden éven elmondják, hogy az adott évi 
költségvetés történelmi léptékű a városban. Bizonyos tekintetben idén még egyet is tud érteni olyan 
értelemben, hogy 5 év alatt ez az első olyan költségvetés, amibe bármiféle jellegű munkálat 
választókerületéből bekerült. Ez a Felsőruzsin 19-21. szám előtti csapadékelvezető kiépítése. Ez 
egy olyan beruházás, amiért a lakókkal közösen évek óta harcolnak. Több alkalommal, több éven 
keresztül nyújtott be módosító indítványt az adott évi költségvetéshez. Kevésbé örömteli a 
történelmi léptékű hitelfelvétel, ami az előző hozzászólásban is hallható volt. Örül annak, hogy 
amit 2-3 évvel ezelőtt elmondott, az mostanra leesik a vezetésnek és a csapadékelvezető ilyen 
formában megépülhet. 2015-ben volt először az, amikor dr. Kiss János alpolgármester úr a 
térfigyelő kamerákkal kapcsolatban levelet írt neki, hogy szedje össze körzetében azokat a helyeket, 
ahova ki lehetne helyezni. Reményei szerint választások előtt még ezek is kikerülnek. 
Elmondja, két módosító indítványt nyújtott be. Az egyik a Sályi utca 15. szám előtti csapadékvíz 
elvezető kiépítésére vonatkozik. Ezen a helyen is szintén fontos lenne, hogy a beruházás 
megvalósuljon, amely kérdésben igazságügyi szakértői vélemény is született. Reményeit fejezi ki 
aziránt, hogy a Szilvás utcai Óvoda udvari játszótéri elemei is megújulhatnak. Megjegyzi, amióta 
1980-ban átadták ezt az óvodát, azóta gyakorlatilag ugyanazok az udvari játszótéri elemek vannak. 
Kéri a Testületet, hogy támogassák a módosító javaslatait.  
 
Dr. Simon Gábor: Már megszokhatták, hogyha költségvetésről van szó, akkor mindenféle 
marketing-hozzászólások hangzanak el, aminek az a lényege, hogy régen minden rossz volt, most 
pedig minden jó. Ha 2018-ról beszélnek, akkor meg kell nézni a költségvetés kiadási főösszegét, 
amely 102,5 milliárd forint. Hangsúlyozza, nem 107. A probléma nem ezzel van, hanem azzal, 
hogyha megnézték volna a mérleg másik oldalát, az 81,5 milliárd forintot mutat. A vezetés 
gazdasága az, hogy 2018-ban 81 milliárd bevételből 102 milliárd kiadást szeretnének finanszírozni. 
A költségvetés egyenlege mínusz 21 milliárd forint. A legaggasztóbb ebben az, hogyha megnézik 
azokat a számsorokat, hogy az Önkormányzat működésére mennyit költ, akkor ott közel mínusz 3 
milliárd forintot látnak. Úgy működtetik a várost, hogy 2018. évben 3 milliárd forinttal többet 
költenek, mint amennyi a bevétel. Ez a vezetés igazi teljesítménye, ami maga a katasztrófa. 
Hangsúlyozza, 3 milliárd forint működési hiány nem lehet. Szó esett arról, hogy az adóbevételek is 
dinamikusan nőnek, azaz a miskolciak és a miskolci vállalkozások a város számára több adót 
fizetnek. Ha egymás mellé teszik azt, hogy a miskolciak több adót fizetnek és a vezetés ebből 3 
milliárd forintos hiányt produkált 2018-ban, akkor ez igazán szomorú képet mutat. Az a kérdés, 
hogy a több adóbevételt hova tették, a működésre hogyan tudták ezeket a bevételeket felélni.  
A másik témával, a 2019. évi költségvetéssel azért nem érdemes foglalkozni, mert ezt már többször 
eljátszották. Beterjesztenek egy olyan költségvetést, ami látszólag egyensúlyban van, majd hozzák 
a negyedéves korrekciókat, és év végére kiderül, hogy az az egyensúly, amivel megpróbálták a 
közvéleményt és a képviselőket megetetni, az sohasem volt. 2019-ben azt ígérik, hogy a működés 
nem mínuszos lesz, hanem pluszos. Érdekes módon 2,6 milliárd forinttal. Ha 2018-ban közel 3 
milliárd forint veszteséget csináltak a költségvetésben, akkor 2019-ben mivel fog ez az ellenkezőjére 
fordulni, mert az a számokból nem derül ki.  
Reflektálva az elmúlt napok és az elmúlt évek téli időszakának kérdéskörére, szót kíván ejteni a 
környezetvédelemről. Elszomorítónak nevezi, hogy erre a város szinte semennyit sem költ. Tudják 
azt, hogy a levegő az elmúlt napokban is egészségre veszélyes volt. Úgy gondolja, hogyha tényleg 
növekednek az adóbevételek, akkor ezek egy jelentős részét a környezetvédelemre kellene fordítani.  
 
Dr. Nehéz Károly: Az előző felszólalásokkor majdnem elment az életkedve. Nem tudja, hogy ki 
látja jól vagy rosszul. Badány képviselőtársa felszólalását nem lehetett értékelni politikailag. Az 
adóbevétel vonatkozásában nem mondhatják, hogy ez egy kitaláció. A felfelé növekvő tendencia 
nem lehet csalás, ez a valóság.  
Alapvetően Miskolctapolca vonatkozásában kért szót. Elmondja, 8 évvel ezelőtt ez egy feledésbe 
merült városrész volt, lepusztult épületekkel, a fürdő helyén romokkal és derékig érő gazzal. Mára 
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Miskolctapolca az ország egyik legkeresettebb, megállíthatatlanul fejlődő turisztikai célpontja. A 
fürdőkomplexum megépülésével 2020-tól egy kisvárosnyi terület – több mint 6,5 hektár – szolgálja 
majd a fürdőző, kikapcsolódni vágyókat. Ezen kívül több mint 600 millió forintból megújul a 
Barlangfürdő mellett a sétány, az őspark a csónakázó tóval együtt. Rég várták Miskolctapolca II. 
ütemének elindulását. A Kormány az előző évben 12,7 milliárd forinttal támogatta ezt a beruházást. 
Ez most valósággá válik, elindul 2019/20. év során. Ez a beruházás a nemzetközi fürdővilág elitjébe 
emeli majd Miskolctapolca nevét, egyedülálló kínálata lesz a magyarországi turizmusnak. A szinte 
futurisztikus fürdőkomplexumban 8 beltéri és 2 kültéri medencét álmodtak meg a tervezők. Az új 
létesítmény teljes egészet alkot a strandfürdő 2011-ben átadott I. ütemével. Magyarország 
Kormánya a Modern Városok Program keretében 12,7 milliárd forintot biztosít három ütemben. 
 
Novák Józsefné: Az ellenzéki képviselőktől kérdezi, hogy miről beszélnek.  
Diósgyőr fejlesztéséről kíván szót ejteni. Az Önkormányzat 2010. óta vár- és stadionépítéssel együtt 
a Diósgyőri városrész fejlesztésére fordított több mint 17 milliárd forint után a következő két évben 
újabb 10 milliárd forintot költ a városrész megújulására. 2010-2020. között a Diósgyőri 
városrészben valósul meg az egyik legnagyobb értékű városépítési program. Terek, utcák és számos 
épület újul meg Diósgyőrben. Megjegyzi, több ponton már elkezdődött a kivitelezés, amit a 
lakosság fokozott figyelemmel kísér. Diósgyőr újjászületésének egyik első lépése a Táncsics Mihály 
tér és az Árpád úti szolgáltatóház előtti tér átépítése, ami Diósgyőr ékköve lesz. Az itt lakók 
megérdemlik, hogy szebb, komfortosabb környezetben élhessenek. Választókerületében élők 
nevében köszöni a városvezetés gondoskodó magatartását, amit a feledésbe merült városrész 
érdekében tesz. 1970-es években épült Árpád úti szolgáltatóház előtti terület teljesen átalakul egy 
többfunkciós közösségi térré úgy, hogy értékeit megtartják. Nő majd a pihenő és parkolóhelyek 
száma is. Megépül egy látvány szökőkút, amely a nyári időszakban kellemes klímát, vízközeli 
élményt biztosít majd az oda látogatóknak. A Táncsics Mihály téren az emlékmű környékének 
rendezése történik meg, melyek közül kiemeli a térvilágítást. A munkálatok a tervnek megfelelően 
zajlanak mind a két területen, várhatóan késő tavaszig.  
A Nemzeti Várprogram keretén belül folytatódik a Diósgyőri Vár újjáépítése, turisztikai célú 
fejlesztése. Örömére szolgál, hogy a diósgyőri bölcsőde férőhely bővítése is a tervek között szerepel. 
Külön öröme, hogy a Dél-Kiliánban, az Otthon térnél az új rendelő építése várhatóan hamarosan 
elkezdődik. Megjegyzi, ezt már nagyon várják az ott élők, érdemes volt annyit lobbizni érte. 
Elmondja, hogy az MSZP-s városvezetés idejében semmit nem tettek érte. Jelen városvezetés 
fontosnak tartja az itt élő emberek érdekeit, nemcsak ígér, hanem tesz is a megvalósítás érdekében. 
Miskolc jó úton jár, a Lufthansa járata is megérkezett a városba, nem véletlenül. 
 
Cseléné Figula Edina: Módosító indítványában több martin-kertvárosi utca aszfaltozását, 
javítását és a csapadékvíz elvezetését kérte. Ezen utcák lakói szinte minden évben kaptak ígéretet a 
megvalósításra, ami eddig sem történt meg. A Poprád, Zala, Lachner és Tisza utcák kisebb esőzés 
után is járhatatlanok, a vízelvezetés hiánya veszélyezteti az ingatlanok állagát, amivel csökken az 
értékük is. A Bodrog utca két magasabban fekvő utca között helyezkedik el, így mintegy katlanban 
áll meg a víz az úton és a járdán, továbbá az út egyik fele szinte használhatatlan. Polgármester Úr 
többször is kifejtette, hogy mennyire szívén viseli a kertvárosiak helyzetét és megtesz értük mindent. 
Itt az alkalom, hogy a képviselők is megtegyenek értük mindent. Ez most kimerül abban, hogy 
indítványai megszavazásánál az igen gombot nyomják meg. Erre kéri képviselőtársait a sok 
kertvárosi lakó érdekében. 
 
Szécsényi Marianna: A 2019. évi költségvetésről szóló tények és adatok arról tanúskodnak, hogy 
a városvezetés és a kormányzati együttműködés keretében a város gazdálkodása stabil, dinamikus 
növekedési pályára állt. A Rendészeti Bizottság elnökeként fontos megjegyeznie, hogy a miskolci 
közbiztonsági programok anyagi és személyi feltételei ebben az évben is biztosítottak, hiszen az 
önkormányzati feladatellátásnak továbbra is egyik kiemelt területe a közbiztonság. Ebben az évben 
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is jelentős forrásokat terveztek be erre a feladatra. A Miskolci Önkormányzati Rendészet 
költségvetési kiadásaira több mint 717 millió forint áll rendelkezésre. Kiemeli az intelligens 
térfigyelőkamera-rendszer kiépítését, ami hazai viszonylatban is a kiemelkedő fejlesztések közé 
tartozik. A tervek 2018. év végére elkészültek, a kivitelezés folyamatban van, az előkészítő 
szakaszok lezárultak, így elkezdődhetnek a beszerzésre vonatkozó eljárások megindítása. 2019-ben 
kialakításra kerül az új Operatív Műveleti Központ, ahol egységes, modern környezetben, 16 
munkaállomáson mintegy 48 monitor szolgálja majd a kameraképek megjelenítését. Mindezekből 
továbbra is arra következtethetnek, hogy a polgármesteri ígéretet tartják, Miskolc lesz a 
legbiztonságosabb megyeszékhely. Ezen kívül az előterjesztésben olvasható fejlesztések egyik 
legjelentősebb területe a TOP-os beruházások. Jelentős nagyságrendű támogatásból Martin-
kertváros és Szirma városrész is egyaránt részesül. Ez a terület bekerült Miskolc keleti és nyugati 
városrész csapadékvíz elvezetés projektjébe, mintegy 415 millió forint kereten belül 10300 méter 
hosszan valósítanak meg csapadékvíz elvezető létesítményt. Jelenleg az engedélyezési és kivitelezési 
tervek előkészítése folyik. A másik fontos említésre méltó projekt a Bogáncs utca teljes szakaszának, 
mintegy 878 méter hosszan a felújítása. Közel 300 milliós beruházásból járda, közvilágítás, 
csapadékvíz elvezetés, burkolat felújítása és szélesítése történik meg. A felsorolásból nem hagyhatja 
ki a szirmai orvosi rendelő 80 milliós felújítását sem. A költségvetés ezen kívül tartalmazza azt a 12 
milliós forráskeretet, amelyet a választott egyéni képviselő saját körzete fejlesztésére fordíthat. 
Martin-kertvárosban ebben az évben – a régóta várt – Kisfaludy utcán történő gyalogátkelő hely 
létesítését valósítja meg, valamint folytatja a játszóterek, terek fejlesztését, de fordít ebben az évben 
az intézmények épületeinek felújítására is. Az utak, járdák állapotáról sem feledkezik meg, ezért a 
Képviselő Asszony módosító indítványát igennel szavazza meg. 
 
Pakusza Zoltán: A költségvetés kapcsán ambivalens érzései vannak. Úgy gondolja, ma 
mindannyian örülnek a Lufthansa Miskolcra érkezésének. Örömére szolgál az is, hogy 
választókörzetéből is bekerült elem a költségvetés fejlesztései közé, mint Csehov és Bollóalja utcai 
rendelőké. Benyújtott továbbá 3 módosító indítvány is választókörzete infrastrukturális fejlesztései 
előremozdítása érdekében. Kéri a képviselők támogatását ez ügyben.  
A telepfelszámolás kapcsán elhangzott néhány dolog, ami mellett nem mehetnek el szó nélkül. Fel 
kell hívnia a városvezetés figyelmét arra, hogy miközben néhány helyen valóban elindult a 
telepfelszámolás, úgy ezek a lakók nagyon sokszor a város más részeibe költöznek, elsősorban a 
zárkerti ingatlannal rendelkező külvárosi övezetekbe. Az előbb szóba került Diósgyőr fejlesztése, 
úgy véli, Diósgyőr tekintetében különösen vigyázniuk kell erre, mert a Diósgyőrt körülvevő 
dombsoron /Lyukóvölgy, Pereces és ezeken túl lévő zöldövezeteknél/azt lehet látni, hogy új 
telepek vannak kialakulóban. Nem szabad abba a hibába esni, hogy miközben egyes helyeken a 
telepeket felszámolják, más helyen pedig új telepek jönnek létre.  
 
Dr. Kiss János alpolgármester: Megköszöni a felszólalását Képviselő Úrnak. Külön köszöni, 
hogy első ellenzéki képviselőként a mai napon, megdicsérte a Lufthansa betelepülését Miskolcra. 
Úgy gondolja, hogy ez a felelős ellenzéki politizálás része. 
 
Dr. Simon Gábor: Úgy hitte, az előző felszólalása világos volt. Sajnálja, hogy Nehéz képviselő 
úrnak nem sikerült megérteni. Az is elhangzott – és szerinte köztudomású tény –, hogy Miskolc 
lakossága dinamikusan csökken. Magyarázatot szeretne arra, hogy miért mennek el innen a 
miskolciak. Most tette közzé – két hete – Jegyző Úr határozatát, amiben megállapította, hogy az 
önkormányzati választás során eggyel kevesebb körzet lesz, hiszen történelmi mélypontra, 155 ezer 
főre csökkent a város lakossága. Ez azt jelenti, hogy jelen vezetés regnálása alatt több mint 13 ezer 
ember költözött el innen. Ez a mai családmodellbe számítva körülbelül 6 ezer családot jelent.  
Visszatér előzőleg félbehagyott témájához, a környezetvédelem kérdésköréhez. Az adóbevételek 
növekedésével mindenképp azt gondolja, hogy meg kellene vizsgálni a Hivatal szakembereinek azt, 
hogy a környezetvédelmi problémák, és a levegő minőség javítása érdekében a város tud-e valamit 
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tenni. Erre nagyobb hangsúlyt kellene fordítani. Ezzel kapcsolatban van egy anyag – ami a 
következő blokk kapcsán kerül megtárgyalásra –, de az főleg monitorozással foglalkozik, attól nem 
lesz jobb a levegő minősége. Azt is tudják, hogy egyrészt a közlekedés, másrészt a fűtés, ez esetben 
leginkább a szilárd tüzelés az, ami a környezeti terhelést okozza. Milliárdos költségvetés és 
adóbevétel növekedésénél el tudna olyan intézkedéseket képzelni, hogy a város például a modern 
kazánok beszerzését támogatja. Tudja, hogy erre van uniós és állami program is, de azok mindig 
önrésszel, illetve részben hitellel működnek. Ha ilyenbe gondolkodna a város, vagy végiggondolná 
azt, hogy a gépjárművek mobilizációját hogyan tudnák segíteni, vagy olcsó megoldásként hogyan 
tudnák elérni, hogy amikor veszélyes a város levegője, akkor a villamost ingyenesen lehetne 
használni, és ezt bejelenteni. Úgy gondolja, hogy ezek mind segíthetnék azt, hogy kilábaljanak 
ezekből a helyzetekből.  
A napirendek között szerepel a Lufthansa. Elmondja, nem értette Alpolgármester Úr pikírt szavait, 
mert szerinte nincs a teremben olyan ellenzéki képviselő, aki nem örülne annak, hogyha egy 
befektetés megvalósulna. Nyilvánvaló, hogy a vezetés pályafutását végignézve vannak kétségeik. 
Remélik, hogy ez a beruházás megvalósul. Jelenleg az az ígéret, hogy a 2022-re. Nem sokkal ezelőtt 
a finn darugyárral szerződtek és írtak alá. Megjegyzi, ez a mai napig nem érkezett ide. Ha ideérkezik, 
örülni fognak.  
Ehhez kapcsolódik egy kérdése. A közelmúltban olvasták, hogy a Holding egy közbeszerzési 
eljárást folytatott le, aminek a nyertese egy nemzetközi könyvvizsgáló iroda. Amennyiben jól 
lehetett érteni, azzal bízták meg ezt a céget, hogy miskolci telephelyre befektetőket hozzon, és 
ennek fejében – ha jól olvasta a közbeszerzést – 320 millió forintot fizetnek a KPMG 
Könyvvizsgáló Iroda részére. 
 
Dr. Kiss János alpolgármester: Megköszöni Képviselő Úrnak a felszólalását. Megjegyzi, a 
képviselői kérdéseket a napirend utáni résznél lehet feltenni, amire vagy itt helyben, szóban, vagy 
írásban választ kapnak. 
 
Szilágyi Szabolcs: Lassan hozzászokik a fideszes arroganciához. Mostani felszólalása leginkább 
Dr. Nehéz Károlynak és Novák Józsefnének szól. Azt megérti – már ennyi év után –, hogy az 
ellenzék véleményére nem adnak, de azért a „gombavizsgáló” véleményére kellene, mert olyan 
víziókat vázoltak fel, ami egészen elképesztő. A városban jobban szét kellene nézni. Miskolc 
úthálózata katasztrofális, kátyú hátán kátyú. A csatornavíz-hálózat, a távhő csövek szintén 
romokban vannak. Gyakorlatilag a város cégei képtelenek az alapvető karbantartási munkálatokat 
is elvégezni. A városban egyszerűen nem lehet parkolni, de büntetni azt tudnak. Kéri a vezetést, 
hogy gyakoroljon önkritikát.  
 
Nagy-Korsa Judit: Szégyenkezik amiatt, amikor a képviselők személyeskednek egymással. 
Megjegyzi, elsősorban a Fidesz-KDNP tagjaira jellemző, a másik oldalon nem, vagy csak nagyon 
ritkán fordul elő. Tudomásul kellene venni, hogy a másik oldalon is születhetnek értelmes 
gondolatok, amelyeket meg kellene fontolni. Előterjesztést ellenzékinek ebben a Közgyűlésben 
nem szabad benyújtani, mert úgyis kidobják, napirendre sem tűzik. Ezt sajnálatos módon 
tudomásul kell venniük. Az előzőekben elhangzott, hogy például Tapolca, Diósgyőr is milyen 
fantasztikusan fejlődik. Megjegyzi, eu-s pénzekből. Esetleg egy kis költségvetési pénzből, ezt sem 
szabad elfelejteni. Ha már Diósgyőrről beszélnek, megépül-e egy strand, mert a diósgyőrieknek ez 
is hiányzik. A diósgyőrieknek el kell mennie továbbra is a Semmelweis SZTK-ba kórházi ellátásért, 
vagy megoldódik ez a probléma is? Erről soha nem beszél a vezetés, csak arról, hogy minden szép 
és jó. Nagy Ákos képviselő hozzászólásában azt mondta, hogy a „liberális hőbörgőknek” nincs 
igazuk. Megjegyzi, ő is liberális hőbörgő, de nem az a problémája, ami másoknak se, hogy a 
nyomortelepeket felszámolják. Azzal mindenki egyetért, ahogy azzal is, hogy milyen jó, hogy idejön 
a Lufthansa. Ettől a város sokkal jobb helyzetbe, állapotba kerül. A liberális hőbörgőknek mindig 
az volt a problémája, hogy azok az emberek, akik itt élnek, azok hova mennek. Utal Pakusza 
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képviselőtársa felszólalására, mert Perecesre, Lyukóba, Diósgyőrbe mennek. Nem gondoskodik a 
város arról, hogy ezek az emberek – akik nem akarják Miskolcot elhagyni –, milyen lakásokba, hova 
kerüljenek. Ezt a Közgyűlésnek, a városnak kellene megoldani.  
A másik, a helyi környezetvédelemmel kapcsolatos problémakör. Igen, nagyon sürgősen sok-sok 
pénzt kellene arra fordítani … 
 
Dr. Kiss János alpolgármester: Felhívja Képviselő Asszony figyelmét, hogy lejárt a felszólalási 
ideje, és az általa megkezdett téma nem a most tárgyalt előterjesztésekhez tartozik, hanem a 
következő blokkban kerül megtárgyalásra.  
 
Nagy-Korsa Judit: Elnézést kér, el fogja mondani ott is. Megjegyzi, neki lejárt a felszólalási ideje, 
de más beszélhet még 3 percig?! 
 
Dr. Kiss János alpolgármester: Képviselő Asszonynak nagyon sok hozzászólási lehetősége van 
a mai napon, tehát az összes gondolatát el tudja mondani. Hozzáteszi, hogy amikor a tapolcai fürdő 
fejlesztéssel kapcsolatban azt mondta, hogy esetleg valamilyen költségvetési pénzből készül. Milyen 
pénzből épüljön, ha nem költségvetési pénzből? 
A Lufthansa kapcsán megjegyzi, nagy lendülettel elkezdték a beruházást az ellenzéki képviselők is 
dicsérni. Megismétli, amíg Pakusza képviselő úr szóba nem hozta – ellenzéki képviselőkét – a 
Lufthansa ügyét, és nem tett mellette egy pozitív gesztust, addig érdekes módon egyetlen ellenzéki 
képviselő sem vette a fáradtságot, hogy egyetlen szóval is megköszönje azt a munkát, ami a cég 
idetelepítéséhez vezetett.  
 
Katona Ferenc: Ugyanarról az előterjesztésről hallottak feketét, fehéret, mindenki a maga 
szemüvegén keresztül nézi. A Lufthansa megjelenése Miskolcon nemcsak az erős politikai lobbi, 
hanem egy komoly szakmai stáb munkájának eredménye, amihez gratulál.  
A költségvetés választókerületét érintő beruházásait kívánja kiemelni, mint a Soltész-Nagy Kálmán 
utcai híd megújulása, említi, hogy kerékpárút épül, illetve az építkezés folytatódik a Bosch-Katalin 
utca közötti és Felsőzsolca felé, az intelligens forgalomirányítási rendszer kialakítása folyamatban 
van. Miskolc keleti városrész csapadékvíz-elvezetésének munkálatai a nyár folyamán elkezdődnek, 
a Zöld Város Projekten belül a Széchenyi utca 85. szám alatti ingatlan és a kapcsolódó zsellérköz 
megújul, a Búza téri őstermelői és a Zsarnai piac korszerűsítése szintén elkezdődik a nyár folyamán. 
A Segítő Kezek Szolgáltatási Központ felújítása az év végére befejeződik, és a Selyemréti 
Strandfürdő fejlesztése remélhetőleg a szezonkezdésre szintén befejeződik. Ezek nem tartalmazzák 
a képviselői fejlesztéseket, ami még egyelőre tervezés alatt van. Az biztos, hogy a Selyemrét egész 
területén egészségügyi gallyazás, és a beteg fák kivágása történik a napokban. Kéri a lakók 
megértését és türelmét. Megjegyzi, az ellenzéki képviselőtársai módosító indítványaival teljesen 
egyetért. Választókerületében is legalább hat utcában kellene szilárdburkolatú borítás. Azonban 
támogatni nem tudja, mert valakinek felelősen kell gondolkodnia a költségvetésről, másoknak meg 
mindegy.  
 
Barta Gábor: Szociálisan érzékeny témáról ejt szót. Voltak korábban olyan megjegyzések, hogy a 
város nem fordít kellő figyelmet a civil szerveződések munkájára. Ezt minden alkalommal tényekkel 
tudták cáfolni. A mostani előterjesztések a civil szervezetek számára ingyenes ingatlanhasználatot 
indítványoznak, ami azt is bizonyítja, hogy fontos számukra minden olyan civil kezdeményezés, 
amely együttműködik abban, hogy a szociálisan rászorulók életét segítsék. A városban számos civil 
szerveződés működik, ami az Önkormányzattal együttműködve biztosít különböző 
szolgáltatásokat a tagjaik, és a tágabb értelemben az itt élők számára. A költségvetés is biztosít 
forrást működésükre. Ugyanis az ingyenes ingatlanhasznosítás nagy segítség ezeknek a 
szervezeteknek. Fontosnak tartja, hogy a választókörzetében lévő Baráthegyi Vakvezető 
Segítőkutya Alapítvány, illetve a Látássérültek Észak-magyarországi Regionális Elemi és 
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Foglalkoztatási Rehabilitációs Központja továbbra is ingyenesen használhassa helyiségeit, 
amelyben jelenleg is működnek. Az alapítvány és a központ az ingatlanrészeket az általuk nyújtott 
szolgáltatások biztosítása érdekében használja. A látássérült emberek számára hiánypótló segítséget 
nyújtanak Miskolcon, illetve szűkebb értelemben a Csabai kapui városrészben. Az alapítvány 
vakvezető kutyák és szakemberek képzésével nagyban hozzájárul a látássérült társadalom 
integrációjában. A központ a látássérült emberek egyéb rehabilitációjával is foglalkozik. A korábbi 
években a Park utcai ingatlanhoz vezető lépcső és járdaszakaszokat akadálymentesítették, tavaly 
pedig kutyaürülék gyűjtő edényeket helyeztetett ki az épület közvetlen környezetében. Kis 
odafigyeléssel, ingyenes helyiség használat biztosításával, akadálymentesítéssel sokat segíthetnek a 
társadalomnak valóban hasznos tevékenységet végző civil szerveződéseknek. Ezt a segítséget a 
2019. évi költségvetés ismeretében szintén lehetővé teszi.  
 
Gazdusné Pankucsi Katalin: Fontosnak tartja megemlíteni, hogy 2019. évben tovább folytatódik 
a város tudatos építése, fejlesztése. A korábbi években meghatározott várospolitikai elképzelések 
az elmúlt évek költségvetéseiben, valamint az ideiben is jól nyomon követhetőek. Az elmúlt évben 
a város jelentős intézkedéseket tett a gazdaságfejlesztés, munkahelyteremtés területén, sokat javított 
a város közbiztonsági helyzetén. Elmondható, hogy Miskolcon rég nem látott fejlesztések indultak 
meg az elmúlt években, és zajlanak jelenleg is. Hangsúlyozza, a fejlesztések nem álltak le, tovább 
folytatódnak ebben az évben is, sőt, több területen városi viszonylatban is jelentős beruházások 
kerülnek átadásra 2020-ban is. Mindezt a városlakók a mindennapjaikban is érzékelik, illetve 
érzékelni fogják. Tavaly választókörzetében 50 millió forint értékben végeztek ivóvíz 
rekonstrukciós munkálatokat a Vasgyárban, 150 millió forint értékben pedig útfelújítást. Megújult 
a burkolat a Glanzer Miksa, a Téglagyár, a Kabar és a Kerpely utcán. Miskolctapolcán és 
Komlóstetőn szintén TOP támogatással 1,5 milliárd forint értékben lesz útfejlesztés. A kerékpárút 
építésének II. üteme kezdődik ebben az évben, ami érinti Komlőstetőt és a Gózon Lajos utcát is a 
Vasgyárban. Külön gondot fordítanak a nyugati városrész csapadékvíz-elvezetés fejlesztésére, 
amely érinti a Nádastó utcát, a Gorkij sort és a Topiczer utcát. Bükkszentlászló és térsége sokat 
szenvedett a heves nyári esőzések miatt, ezért itt vis maior keretből kellett a medertámfalat 
megerősíteni, amely 7 millió forintos önrészét a város biztosította. Bükkszentlászlón a Fő 111. szám 
alatti ingatlannál megerősítették, a temetőhöz vezető úton helyreállították a támfalat, amelynek 33 
millió forint volt költsége, amely szintén vis maior pályázatból és az Önkormányzat által biztosított 
önrészből valósulhatott meg. Erre az évre több energetikai fejlesztést is tartalmaz a költségvetés 
választókörzetében, így a Diósgyőri Trauma épületének, a Szeder úti Tagóvodának, valamint a 
Kórház utca 1. szám alatti épület energetikai korszerűsítése kezdődik meg. Vannak folyamatban 
lévő építkezések, így a Miskolc leromlott városi területeinek rehabilitációjának keretében a Vasgyári 
Program I. üteme, amelyben már 10 lakás elkészült az elmúlt évben, és további 32 lakás 
rehabilitációja valósul meg 2020-ig, így egy újabb nyomortelep szűnik meg a városban, a Kabar úti. 
Örömmel számol be arról is, hogy a tervezés megkezdődött a Kórház utcai szűrőállomás 
kialakítására, és a Szeder utcai Tagóvodai férőhelybővítésére. Külön öröm, hogy tavaly a tervezettek 
szerint átadhatták a Szent Hedvig Idősek Otthonát a Vasgyári Kórház területén. Ebből is látszik, 
hogy a tervezett költségvetés olyan elemeket tartalmaz, amelyek szervesen ráépülnek a korábbi évek 
megkezdett fejlesztéseire. Miskolc városvezetése tudatos, előre átgondolt tervek alapján dolgozik, 
a város fejlődik, köszönhetően a gondos és odafigyelő városvezetés munkájának. 
 
Dr. Kovács László: Azon képviselők közé tartozik, akik szeretik elismerni a másik oldal 
eredményeit és törekvéseit. Meg kell nézni, hogy a 2010. előtti és utáni városvezetés mit tett a 
városért és milyen eredményeket értek el. Lehet úgy is várost vezetni, hogy eladósodik a város és 
csődközeli helyzetbe kerül, betelepülnek a fészekrakók és nyomortelepek alakulnak ki, szlömösödés, 
és a nemzetközi nagybefektetők látványos érdektelenséggel kísérik a fejlesztési lehetőségeket. Lehet 
azonban úgyis, amit 2010-től a Fidesz-KDNP-s városvezetés és Kriza polgármester úr tett, hogy 
stabil és kiszámítható költségvetés mellett kormányzati segítséggel konszolidálták a várost, 
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stabilizálták a helyzetet, a fészeklakókat kitelepítették, a nyomortelepek felszámolásában látványos 
eredményeket értek el. A nyugdíjasok támogatásában új, országosan egyedülálló, úttörő szociális 
programot, a Salkaházi Sára Programot hozott létre, valamint a nemzetközi nagybefektetők számára 
vonzó befektetői környezetet teremtett. Felsorol néhány befektetést a teljesség igénye nélkül: 
Lillafüredi Függőkert, Libegő park, DVTK Szabadidőpart, a villamosokon és buszokon országosan 
egyedülálló módon ingyenes wifi az egész közlekedési úthálózat folyamán, DVTK Stadion, MVSC 
pálya, Diósgyőri vár I.-II. üteme, Selyemréti Strand, a Tapolcai Strand I.-II. üteme, Avalon Park. 
Mind olyan beruházások, amikre kellően büszkék lehetnek. Vállalkozásfejlesztés kapcsán a Bosch, 
Takata, Joyson, GS Yuasa, Spinto, TenPao, és most a Lufthansa. Úgy véli, erre nemcsak Miskolc, 
hanem bármelyik magyarországi nagyváros igen büszke lehetne, ha ilyen eredményeket tudna 
bemutatni egy 9 éves ciklusban. Aki ezt letagadja, az nem mond igazat.  
Külön figyelmet érdemel a Lufthansa kapcsán az, amit a cég alelnöke mondott a tegnapi 
bejelentéskor, hogy azért választották Miskolcot, mert a világszerte megvizsgált közel 100 
befektetői lehetőség közül Miskolc városa volt az, amely a fejlett infrastruktúra, a versenyképes 
üzleti és gazdasági környezet, a jól képzett munkaerő és a támogató városvezetői környezet 
következtében minden versenytársát megelőzte.  
 
Dr. Kiss János alpolgármester: Megállapítja, hogy nincs több hozzászólásra jelentkező képviselő, 
a vitát lezárja. 
Néhány szóban a vitában elhangzottakra kíván reagálni. 
Úgy véli, ha MSZP-s képviselő lenne, a 2002-2010. közötti kudarcoktól áthatva a költségvetési 
vitában inkább csendben lenne. Tartana attól, hogy a költségvetési vitában felidéződne az a keserves 
kudarcos időszak, amely abban időszakban jellemezte a várost, melynek a végén 36 milliárdos 
adósságállományt kellett konszolidálni a következő vezetésnek. Amikor a Fidesz hatalomra került 
Magyarországon, akkor a Fidesz konszolidálta azt az adósságot, amelyet az MSZP felhalmozott. 
Megjegyzi, nem lenne büszke erre a teljesítményre és nem merne kritikával illetni teljesen más 
alapokon és stabilitáson álló költségvetést. Ezek a számok a valóságot keservesen befolyásolták, 
több mint 12 ezer ember keresett munkát Miskolcot 2010-ben, 15% felett volt a munkanélküliség. 
A gazdaságfejlesztési tervek odáig terjedtek, hogy jön majd egy almazselé gyár, amely majd 
megváltja a miskolci gazdaságot. Ez volt az MSZP-s időszak. Ezzel szemben költségvetési 
problémákat, egyensúlytalanságot vagy kockázatokat emlegetni, méltatlan, szakmailag tarthatatlan. 
Bizonyos pénzügyi félelmeket megfogalmazni a város gazdálkodásával kapcsolatban azért is 
nevetséges, mert ha vette volna a fáradtságot Simon frakcióvezető úr, elolvashatta volna, hogy 2018. 
december 31-én a városnak Magyar Államkötvényben lekötött 1,3 milliárd forintja volt. Megjegyzi, 
az MSZP-s időkben nem nagyon volt szokás az, hogy a városnak állampapírokban milliárdos 
lekötései és betétjei álljanak. Kijelenti, Miskolc város költségvetése hozza azt a tőle elvárható 
szakmai színvonalat, amit 2010-2018. között hozott. Hangsúlyozza, a 2019. évi költségvetés is stabil 
alapokon áll. 
Válaszokat ad Badány frakcióvezető úr felvetéseire is, aki szintén aggódott néhány dolog miatt. 
Aggódott az Önkormányzat alacsony saját bevételein. Felhívja a figyelmet, hogy az Önkormányzat 
adóbevételei 2018-ban történelmi rekordot döntöttek, ahogy minden adónemben, 15 milliárd forint 
feletti lett. Ezúton is köszöni azoknak a miskolci vállalkozásoknak, akik ezt az adóbevételt Miskolc 
közös kasszájába biztosították. Megnyugtatásul elmondja, hogy minden számítás afelé halad, hogy 
ez az intenzitás az adóbevételek növekedésében 2019-ben is fennmarad Miskolcon. Korábban nem 
volt szokás pozitív működési többletet mutatni a költségvetésben, a hitelfelvételek folyamatosan 
azt célozták, hogy a működés hiányát valamivel eltüntessék. A működési többlet is pozitív, nem 
felélni kívánják a bevételeket, hanem felhasználni beruházásokra, fejlesztésekre. Felhívja Badány 
képviselő úr figyelmét, hogy az nagyon sok fontos beruházást táplálnak valóban az uniós források, 
azonban a legnagyobb, legemblematikusabb fejlesztések nem ebből, hanem a Magyarország 
Kormánya által meghirdetett Modern Városok Programon alapulnak. Ez a program finanszírozza 
a Diósgyőri Vár több mint 10 milliárd forintos fejlesztését, ahogy a Tapolcai fürdőét is, valamint a 
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DVTK Stadionét. A város finanszírozása több lábon áll, nincsenek kiszolgáltatva egyáltalán az 
Európai Uniós forrásoknak, amikor a nagy fejlesztésekre és a jövő nagy beruházásaira készülnek. 
Furcsának véli azt, amikor egy képviselő azon aggódik, hogy megnő a saját városának az adóerő 
képessége. Úgy gondolja, büszkének kellene lenniük arra, hogy ezt oda tornázták fel, hogy jelen 
pillanatban a megyei jogú városok adóerő képessége a 23-as listán a korábbi 17. helyről a 4.-re 
növekedett. Ez egy szép teljesítmény, ami az elmúlt 9 év gazdaságpolitikáját jól jellemzi. Szerinte 
nem kell attól félni, hogy a magas adóerő képesség miatt valamennyivel kevesebb direkt forrást kap 
a város a Magyar Államtól. Elmondja, hogy az Állam a jól előkészített és megfelelő üzleti 
számításokkal alátámasztott beruházásokat – ahogy eddig is támogatta Miskolcon – a jövőben is 
támogatni fogja. Végül még egy kritikája volt Badány frakcióvezető úrnak, amikor a város 
szociálpolitikájában látott kockázatokat, mondván, hogy a város ezzel olyan személyeket vonz 
Miskolcra, akik bizonyos kockázatokat jelentenek. Elmondja, Miskolc évekkel ezelőtt teljesen új 
szociálpolitikát hirdetett, a szociálpolitikai turizmus korszakot lezárták, ahogy a segélyalapú 
társadalmi kultúrát is. Azt mondták, Miskolcot átállítják a munkaalapú kultúra városává. Szerinte 
ezen a folyamaton is nagyjából végig mentek. Hozzáteszi, ami még ebben a fejezetben hátra van, 
abban is tettek lépéseket a 2019-es költségvetésben, még inkább ezeket az elveket követi Miskolc 
szociális költségvetése.  
Miután megválaszolta az ellenzéki felvetéseket, amik a költségvetési vitában születtek, összefoglalja, 
hogy számukra elvszerűen ez a 2019. év költségvetése mit is üzen. Amikor a költségvetésről 
beszélnek a költségvetési viták során, próbáltak egy-egy jelzőt hozzáilleszteni. A 2019. évi 
költségvetés jelzője a versenyképesség. Egy adott évi költségvetés sikerét nem az adott év, vagy a 
zárszámadás méri meg, hanem az, hogy egy gazdasági ciklus egészére milyen hatást gyakorol. 2010-
ben egy nehéz helyzetben lévő várost vettek át. Azt szerették volna, hogy Miskolc méltó partnerévé 
tudjon válni Magyarország vezető nagyvárosainak. A vezetésnek 2010-ben azt kellett szem előtt 
tartania, hogy minden versenyképességi mutatóban rosszul álltak. Kilenc év fegyelmezett 
költségvetési, gazdálkodási és pénzügyi politikával tudta megteremteni azt a helyzetet, hogy 2019-
ben már nemhogy felzárkózott, hanem odáig jutott, hogy globális alapon helyt tudott állni egy olyan 
versenyben, amikor egy Lufthansa Technik nevű vállalatot kellett Miskolcra csábítani. Ehhez 
nagyon sokat kellett dolgozni is, másrészt sokat kellett gondolkodni is, harmadrészt nagyon 
mértéktartónak kellett lenni. Hangsúlyozza, mértéktartóak, fegyelmezettek és türelmesek voltak 9 
éven keresztül, a meglévő pénzt igyekeztek ipari parkok, a közlekedési infrastruktúra és az üzleti 
infrastruktúra fejlesztésére fordítani, valamint a szakképzésre, a turizmus fejlődésére és a 
biztonságpolitikára. Úgy gondolták, hogyha ezeket a fejezeteket a város életében rendbe teszik, 
akkor ezek megteremtik számukra a versenyképességet, ami megalapozza a gazdasági fellendülést. 
Egy nagyobb szabású gazdasági fellendülés és még nagyobb bevételek birtokában természetesen 
azokat a költekezéseket is megfontolhatják, amit az ilyen mértéktartás és önfegyelem mellett úgy 
gondolták, jobb lesz a későbbi évekre hagyni. Úgy gondolja, hogy ez a fajta politika 2019 
januárjában a Lufthansa idetelepülésével nyilvánvalóan sikerre vezetett. Szeretné megköszönni 
mindenkinek a munkáját, aki ebben a fegyelmezett gazdaságpolitikában részt vett. Miskolc számára 
ebből a sikerből nyilvánvalóvá vált az út, hogy továbbra is ezt a fajta költségvetési és pénzügyi 
politikát kell folytatni együtt a miskolci lakosokkal és vállalkozásokkal. 
 
Az elfogadott tárgyalási sorrend szerint az Önkormányzat igazgatásával és 
településfejlesztéssel összefüggő előterjesztések tárgyalásával folytatják munkájukat. 
 
Meghívó szerinti 2. napirend: Javaslat telepítési tanulmányterv és Miskolc Megyei Jogú 

Város Településszerkezeti Tervének, valamint Miskolc 
Megyei Jogú Város Építési Szabályzatáról szóló 21/2004. (VII. 
6.) önkormányzati rendeletének módosításához kapcsolódó 
településrendezési-és tervezési szerződés jóváhagyására 
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Meghívó szerinti 3. napirend:  Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala 
Alapító Okiratának módosítására és kapcsolódó döntés 
meghozatalára 

 
Meghívó szerinti 4. napirend:  Javaslat a Közgyűlés tájékoztatására a LIFE IP HungAiry 

levegőtisztaság-védelmi pályázat elnyeréséről és a projekttel 
kapcsolatos tervekről 

 
Meghívó szerinti 5. napirend:  Javaslat a Közgyűlés utólagos tájékoztatására a 

halaszthatatlan önkormányzati ügyekben meghozott 
polgármesteri döntésekről 

 
Sürgősségi 5. napirend:  Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Polgármestere 2019. évi 

szabadsága ütemezésének jóváhagyására 
 
Dr. Kiss János alpolgármester: Kéri az előterjesztéseket véleményező bizottságok álláspontjának 
ismertetését. 
 
Bizottsági vélemények: 

 Jogi és Ügyrendi Bizottság: a meghívó szerinti 3. napirendi előterjesztést tárgyalta és 
támogatta az elfogadását.  

 Városgazdálkodási és –üzemeltetési Bizottság: a meghívó szerinti 2. és 4. napirendi 
előterjesztést tárgyalta és támogatta az elfogadásukat.  

 Pénzügyi Bizottság: a meghívó szerinti 4. napirendi előterjesztést tárgyalta és egyhangúlag 
támogatta az elfogadását.  

 Egészségügyi és Szociális Bizottság: a meghívó szerinti 5. napirendi előterjesztést 
tárgyalta és támogatta az elfogadását.  

 
Dr. Kiss János alpolgármester: A napirend felett megnyitja a vitát. Megállapítja, hogy nincs 
hozzászólásra jelentkező képviselő, a vitát lezárja. 

 
Sokáig várt, hogy a képviselők jelezzék felszólalási szándékukat. 

Frakcióvezető Úr a vita lezárását követően jelezte szándékát. 
 
Dr. Kiss János alpolgármester: Bejelenti, hogy az elfogadott tárgyalási sorrend szerint a zárt 
ülésre felvett napirendek tárgyalásával folytatják munkájukat, ennek megfelelően zárt ülést rendel 
el. 
Kéri, hogy akik nem a napirend kapcsán vannak jelen, hagyják el az üléstermet. 
 

A zárt ülésről külön jegyzőkönyv készül. 
 

– A zárt ülést követően a nyílt üléssel, 
a közérdekű bejelentésekkel, hozzászólásokkal folytatják munkájukat. – 

 
 
Dr. Kiss János alpolgármester: Bejelenti, hogy a „Közérdekű bejelentésekkel, hozzászólásokkal” 
folytatják munkájukat. Megadja a szót a felszólalásra jelentkező képviselőknek. 
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Hozzászólók: 
 
Fodor Zoltán: Kiss alpolgármester úrhoz fordul kérdésével. 2017 júniusában közmunkások 
létszámának csökkenése felől érdeklődött, hogy mit kíván a helyzettel kezdeni a városvezetés. 
Kérdését akkor is jogosnak találták, azt a választ kapta, hogy a vezetés gondolkodik a megoldáson. 
Várt egy évet, és tavaly júniusban szintén érdeklődött, hogy milyen megoldás született. Akkor azt a 
választ kapta, hogy azért vannak kevesebben, mert többen visszamentek a munka világába, tehát a 
probléma fennáll, megoldás még nem született. Megint eltelt egy év, még kevesebben vannak a 
közmunkások. Megjegyzi, más a város és más a Kormány igénye. A város érdeke az, hogy minél 
több közmunkás legyen, hiszen a bért és annak járulékát 90%-ban kifizeti a Kormány. A 
Kormánynak pedig az az érdeke, hogy ne legyen közmunkás, hanem vegyék fel állományba ezeket 
az embereket. Kérdés az, hogy mit tudnak tenni. Képviselőként 15 közmunkást foglalkoztathat, de 
jelenleg ott tartanak, hogy egy sincs, és még a munkavezetőt is el kellett küldeni, mert nincs kit 
irányítania. Sokakat megkérdezett, és elmondták, hogy nem éri meg nekik közmunkásként dolgozni. 
Kiemeli, hogyha egy drasztikus szint alá megy a közfoglalkoztatotti létszám, például 100 fő alá, 
akkor fel kell őket venni segédmunkás bérért. Igaz, többet kell így fizetni, az azonban a várost fogja 
megterhelni. Nagyon komoly problémákat jelent majd, ha nem lesz megfelelő létszám. Tisztában 
van azzal, hogy nem egyszerű a megoldás, de továbbra is érdeklődik a lehetőségek iránt, hogy miben 
gondolkodik a városvezetés. 
 
Dr. Kiss János alpolgármester: Megköszöni Képviselő Úr felvetését, kérdését. 
Válaszában elmondja, Miskolc város jövőjét távlati szemekkel kell nézni. A vezetésnek nem érdeke, 
hogy a városban a közel 1000 fős közfoglalkoztatotti létszámot fenntartsák, mert ez nem egy 
fejlődő város jövőképe. Azt szeretnék, hogy Miskolcon ne közmunkások dolgozzanak, hanem jól 
képzett szakmunkások, technikusok, mérnökök legyenek a gazdaságban. Ez a természetes változási 
folyamat, amely jelen pillanatban a városban a közmunkások számának csökkenését foglalja 
magában, ez nem nagyon változtatható meg. Ennek egyébként örülni kell, hogy minél többen 
helyezkednek el Miskolcon a szabad munkaerő-piacon. Ez köszönhető egyrészt a közmunka során 
szerzett munkatapasztalatnak, másrészt az általános gazdaság fejlődési folyamatoknak. Erre kell 
felkészülni és berendezkedni, hogy a trend a jövőben is erre mutat. Más út nincs, csak az, hogy 
korszerűsítik a vállalat folyamatait, növelik az alkalmazotti létszámot, fejlesztik és bővítik a használt 
technológiát. Erre utal a 2019. évi költségvetés városüzemeltetési fejezete is, amire közel 300 millió 
plusz forrást biztosítanak. Arra kell számítani, hogy egyre kevesebb közmunkás fog a Miskolci 
Városgazda Nonprofit Kft. kötelékében dolgozni. Hangsúlyozza, ez hosszútávon célja volt a 
Magyar Kormánynak és Miskolc vezetésének is, hogy a munkaerő-piaci folyamatokat ebbe az 
irányba terelje. A vezetés foglalkozik a munkaerő-piaci folyamatok azon kérdéseivel, amelyek 
valóságos problémát jelentenek. Az volt valós probléma, hogy Miskolcon a munkanélküliséget 
hogyan lehetett 15%-ról 4,2-re csökkenteni. A 12 ezres álláskeresői számot 3 ezerre csökkenteni 
úgy, hogy mindeközben körülbelül ugyanennyi állásajánlat van szabadon. Már az előtt a feladat előtt 
állnak, hogy az álláskeresőket össze tudják hangolni azokkal a vállalatokkal, akik munkaerőt 
keresnek. Ebben a témában volt két héttel ezelőtt egy bejelentés, miszerint a Miskolci 
Kormányhivatal által működtetett munkaerő közvetítési folyamatokat egy magasabb szintre emeli 
a Kormány, hogy az állás és munkaerő keresési szándékokat egymással össze tudják társítani. A cél 
nem lehet más Miskolcon sem, hogy aki munkát keres, az találjon a szabad munkaerő-piacon. 
 
Bartha György: Választókerületében a Mária és Csavar utca problémájáról kíván ismételten szót 
ejteni. A Miskolci Önkormányzat másodszor kap büntetést ezen két utca csapadékvíz 
kezeletlensége miatt, most 300 ezer, két évvel ezelőtt 100 ezer forint összegben. A közpénz folyik 
kifelé, de annak a területnek a kezeletlensége még mindig fennáll. Tudja, hogy ezen utcák a TOP 
programban is benne vannak, hogy folyik a tervezése. Azt is tudja, hogyha a közbeszerzések olyan 
állapotba kerülnek, akkor elindul majd ott is a beruházás. Kéri, hogy amikor majd válaszolnak, 
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ezeket az elemeket hagyják is ki, mert ezekkel tisztában van, ahogy a lakosság is, mert folyamatos 
kapcsolatban van velük. Egyetlen kérése van a lakosok érdekében, hogy amikor a TOP program 
beruházása elindul, akkor vezetés elsők között indítsa el erre a területre vonatkozó beruházást, mert 
nemcsak a Mária és Csavar utca, hanem a környékbeli utcák is mind megszenvedik ezt a problémát. 
Hangsúlyozza, közben pedig a közpénz folyik kifelé a kezeletlenség miatt.  
 
Dr. Kiss János alpolgármester: Köszöni a kérdést és azt is, hogy meg is válaszolta azt Képviselő 
Úr. Abban egyetért, hogy a megöröklött infrastrukturális adósságokat, amelyeket nem a Fidesz-
KDNP-s városvezetés állított elő 2010-től, hanem ekkor is megvoltak, ezeket lehetőség szerint 
minél hamarabb törleszteni kell. A helyzet az, hogy ez a megörökölt adósság nem kicsi, azokat 
súlyosságuk szerint sorrendbe kell tenni. Ismerik ennek a területnek a sorrendi fontosságát. Ahogy 
Képviselő Úr kérdését meg is válaszolta, szem előtt tartják ezt akkor, amikor ezen infrastrukturális 
adósságok felszámolásáról döntenek. 
 
Deák-Bárdos Mihály: A választókerületét is részben érintő kérdést kíván feltenni. 2018 tavaszán 
átadták az új DVTK Stadiont, azonban az örömbe üröm is került. Az ott lakók panaszkodnak azzal 
kapcsolatban, hogy a kivitelező cég teherautói a Kilencedik utca útburkolatát tönkretették, a mai 
napig nem történt meg a helyreállítás. Kérdése, hogy a szerződésben benne van-e a kivitelező 
helyreállítási kötelezettsége, vagy milyen lépést tesz ennek a problémának a megoldásában a 
városvezetés. Kérdezi ezt nemcsak a lakosok, hanem a bővülő szurkolói létszám érdekében is. 
 
Dr. Kiss János alpolgármester: Köszöni a kérdést, amelyre írásban kap választ Képviselő Úr. 
 
Pakusza Zoltán: Három, választókörzetét érintő problémával kapcsolatban kíván kérdést feltenni. 
Az egyik a közbiztonsággal függ össze. 2018 novemberében lakók keresték meg, hogy a Debreczeni 
Márton téren egy bérház egyik lakásból a szemben lévő lakásba megy át az áram, nem túl szabályos 
módon. Értesítette a hatóságokat és kiderült, ez valóban így van. A dologban érdekes, hogy az 
ingatlan, amelyből az áram ment a másikba, az önkormányzati tulajdonban van. Ezt a MIK Zrt.-
nek is megírta, hogy vizsgálatot kellene indítani. Aki vitte a saját lakásába az áramot, elismerte, hogy 
kulcsa van az önkormányzati ingatlanhoz, ami nagyon érdekes kérdést vet fel. Tudomása szerint 
annak lehet kulcsa önkormányzati ingatlanhoz, aki szerződésben áll a MIK Zrt.-vel. Ebben az 
esetben, hogyha ez nem volt, akkor a betörés gyanúja is felmerül. Voltak kint rendőrök, rendészek, 
az adatok tőlük bekérhetők. Kérdése, hogy a MIK Zrt. tett-e lépéseket az ügyben, elmondja, hogy 
2018. október 30-án küldte az említett levelet.  
Másik témája a Torontáli és Tátra utcán a jegenyefákkal kapcsolatos. Tavaly volt lakossági fórum, 
ahol az a megállapodás született a lakókkal, hogy a veszélyes fákat kivágják, illetve a többi fa 
esetében ifjítási folyamat indul el, tehát megtörténik a gallyazás. Kérdésére azt a választ kapta, 
hogyha lesz rá pénz, ez megtörténik. Hangsúlyozza, jó volna, ha ez az idei évben megtörténne, mert 
ezek a fák balesetveszélyesek, nagyobb szélvihar esetén emberéletet is veszélyeztethetnek.  
Harmadik kérdése a bulgárföldi Coop boltra vonatkozik, illetve arra, hogy felújítása előtt volt ott 
egy OTP bankautomata, amely a felújítást követően megszűnt. Nagyon sok lakó kereste meg azzal 
– Észak-Kilián, Bulgárföld, Pereces városrészekből – első sorban nyugdíjasok, hogy jó lenne, ha az 
automata ismét működne. Kérdése, hogy a városvezetés tud-e abban segíteni, hogy az OTP-vel 
tárgyalna arról, hogy ez az automata visszaállítható-e vagy sem. 
 
Dr. Kiss János alpolgármester: A bankautomata iránti igényt jelezni fogják a pénzintézet felé, 
hogy lakossági kérés merült fel. A pénzintézet is a piacból él, ha igény van rá, reményeik szerint 
megfontolják a helyreállítását. 
A Debreczeni Márton térrel kapcsolatos áramlopást illetően egyetért abban, hogyha valaki 
illegálisan használ egy önkormányzati lakást, akkor azt le kell zárni újra, zárat kell cserélni vagy meg 
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kell erősíteni a védelmét. A konkrét ügyet nem tudja, hogy a MIK Zrt. lépett-e az ügyben. 
Vezérigazgató Úr jelzi, hogy majd írásban tájékoztatja Képviselő Urat. 
A gallyazással kapcsolatban szintén jelzés érkezett, hogy írásban kap választ Képviselő Úr. 
 
Cseléné Figula Edina: Martin-kertváros csapadékvíz elvezetésével kapcsolatban többször, több 
helyen szót emeltek képviselőtársaival. Levében fordult Csöbör Katalin képviselő nőhöz, de nem 
érkezett válasz. Legutóbb Jakab Péter fordult írásbeli kérdésével a Kormányhoz, „Meddig úszik 
még Martin-kertváros” címmel. Dr. Pintér Sándor belügyminiszter úr azt válaszolta levelében, hogy 
Miskolc vezetése a kérdésben jelzett célra nem nyújtott be pályázatot kormányzati forrás iránt. 
Polgármester Úr egy válaszlevelében arról írt Badány Lajos képviselőtársának, hogy a belterületi 
csapadékvíz elvezetésre vonatkozó pályázatokat figyelemmel kísérik, ennek most két éve. Azt is 
leírta, hogy ez 3 milliárd forintba kerül, és ennyi nincs a költségvetésben. Most elhangzott, egy 
ehhez képest jóval kevesebb összeg a csapadékvíz elvezetésre, ami nyilvánvalóan nem elég. Kérdése, 
hogyan akarja megoldani a városvezetés ezt a problémát, ha még az esélyt sem adják meg a 
megoldáshoz, ha még pályázatot sem nyújtanak be a minisztérium szerint. Mit tesznek Martin-
kertváros lakóiért, mert a probléma jelentős, hosszú ideje fenn áll, a vezetés pedig hosszú ideje 2/3-
dal ül a Közgyűlésben.  
 
Dr. Kiss János alpolgármester: Megköszöni a kérdést. Tájékoztatja Képviselő Asszonyt, hogy 
helyben nem ülnek 2/3-dal. Amit Képviselő Asszony feszeget, az olyan probléma, amit 
szakaszonként lehet megoldani, és ha figyeli azt a politikai munkát, amelyet Szirma és Martin-
kertváros Fidesz-KDNP-s képviselője az elmúlt 5 évben letett az asztalra, akkor láthatta, hogy ez a 
szakaszos megújulási folyamat nem ígéret, hanem a valóság. Folyamatosan újulnak meg utcák 
Martin-kertvárosban és Szirmán is. Megjegyzi, nemcsak megújulnak, hanem épülnek is újak, ahol a 
csapadékvíz elvezetés, illetve az utak problémája is megoldódik. Nyilvánvalóan kell egy prioritási 
sorrendet felállítani, ami az ott dolgozó képviselőnek a feladata, hogy a lakosság körében ezt 
felmérje, és a rendelkezésre álló forrásokat azokra az utcákra fordítsa, amelyek az első helyen állnak 
a sorban. Abban egyetértenek, hogy rendbe kell tenni valamennyi utcát, ami arra szorul, mind 
útburkolat, mind csapadékvíz elvezetés tekintetében. A pályázatokat folyamatosan figyelik. Az, 
hogy a Belügyminisztériumtól az a válasz érkezett, hogy éppen egy adott pillanatban Miskolc Város 
Önkormányzata nem szerepel a pályázók között, az lehetett azért, mert pont akkor nem is volt arra 
a területre vonatkozó és érvényes pályázati kiírás. Ebből nem kell túlzott következtetéseket levonni. 
 
Szilágyi Szabolcs: A városban egyre nő az elhagyott roncsautók száma. Mára tisztán látszik, hogy 
ezek tulajdonosi köre tisztázatlan, így a módszer, hogy kihelyezik a rendészek a büntető cédulákat, 
az nem egy járható út, hiszen nincs, aki befizesse a büntetéseket. A város parkolóhelyeinek a száma 
szintén elégtelen, amit tetéz az, hogy ezek az autók elfoglalják a meglévő parkolóhelyek számát is. 
Kérdése, hogy kíván-e a vezetés olyan szolgáltatást működtetni, ami ezeknek az autóknak az 
elszállítását biztosítja, vagy más egyéb módon kívánnak ezzel foglalkozni.  
Másik kérdése a tapolcai orvosi rendelőre vonatkozik. Olyan információi vannak, hogy rendkívül 
rossz állapotban van. Tudomása szerint kaptak ígéretet arra, hogy ez felújításra kerül. Kérdése, ez 
a folyamat hogyan áll jelenleg.  
 
Dr. Kiss János alpolgármester: A roncsautókat a Hatósági Osztályon be kell jelenteni, 
amennyiben Képviselő Úr ilyenekkel találkozik. A roncsautók engedély nélküli közterületen való 
tárolásának elég magas a tarifája Miskolc közterület használati rendelete szerint. Amit nehezen tud 
elképzelni, hogy hatósági alapon ne lehetne tisztázni a gépjárművek tulajdonosát, és a díjak 
beszedésére így ne lenne lehetőség, természetesen a hatóságnak módjában áll elszállítani a járművet. 
Hangsúlyozza, ehhez pontos bejelentésre van szükség Képviselő Úrtól. 
A tapolcai orvosi rendelő műszaki állapotával kapcsolatban megadja a szót dr. Papp Csaba 
polgármesteri biztos úrnak. 



25 

Dr. Papp Csaba: Tájékoztatásul elmondja, hogy a tapolcai rendelő benne van a felújítási TOP-os 
programban. Ma készült el a kivitelezési engedélyes terve, tehát elkezdődik majd a felújítás. 
 
Dr. Kiss János alpolgármester: Megköszöni a bejelentést Polgármesteri Biztos Úrnak. 
 
Dr. Simon Gábor: Tavaly érkezett a hír, miszerint egy magánberuházó a főtérre egy „A” kategóriás 
irodaházat szeretne építeni. Úgy gondolja, azzal mindnyájan egyetértenek, minden miskolcinak 
vágya, elképzelése a főtér kapcsán, hogy a jelenlegi állapotok megszűnjenek. Az egy más kérdés, 
hogy a tervezett épületről mindvégig megoszlottak a vélemények. Erre a hatóság pontot tett, amikor 
kimondta, hogy ez a tervezett épület a történelmi belváros környezetébe nem illeszkedik. Ennek 
ellenére reméli, igaz az a hír, amit a cégcsoport közölt, hogy továbbra sem áll el a szándékától, és 
ezt a területet be akarja építeni. Remélik, hogy olyan tervekkel fog előállni, ami a város lakossága 
szélesebb körének a tetszését el fogja nyerni. Ehhez szorosan kapcsolódik a városi projekt, a városi 
főtér projektje. Úgy hitte, hogy a 9 év alatt a vezetés a főteret uniós pénzek birtokában meg fogja 
tudni építeni. Látszik, hogy ez nem sikerült 9 év alatt sem. A közelmúltban azonban volt egy 
sikertelen közbeszerzési eljárás, talán most még van egy folyamatban. Ennek az az érdekessége, 
hogy mind ebben az eljárásban, mind az épület építkezésének eljárásában többször elhangzott és 
szakmai fórumokon is megjelent, hogy ez összességében egy szerves egészet alkot. A város által 
épített új főtér és a beruházó által épített irodaház, az mind építészeti megoldásában, mind 
használhatóságában egy szerves egységet fog képezni a jövőben. Mivel az épület nem kapott 
engedélyt, a város pedig továbbra is közbeszerezteti a területet, így kérdezi, ha mégis valamikor 
elkezdődik a főtér kivitelezése, akkor az hogyan fog illeszkedni egy olyan épülethez, amelyet még a 
beruházók sem ismernek, ők sem tudnak. Ezt végig kellene újra gondolni, újra tárgyalni. Nem tudja 
azt elképzelni, hogy egy olyan beruházás jöjjön létre, és úgy legyen végre Miskolcnak főtere, amit 
évtizedek óta a miskolci lokálpatrióták szeretnének, hogy az a majdani beruházásokkal nem lesz 
teljes egészében összhangban.  
Feltett egy kérdést a napirendek kapcsán, amit Alpolgármester Úr kérésére most megismétel. Azt 
szerette volna kérdezni, hogy egészen pontosan mire fizet ki a Miskolc Holding Zrt. a KPGM-nek 
320 millió forintot, vagy ilyen nagyságrendű összeget. 
 
Dr. Kiss János alpolgármester: A második kérdés kapcsán kérdezi Szélyes Domokos 
vezérigazgató urat, aki a gazdaságfejlesztésért felel, hogy most vagy írásban kíván válaszolni. Az a 
visszajelzés érkezett, hogy Frakcióvezető Úr írásban kap választ kérdésére. 
A főtér és a mellé tervezett magánberuházás keretében tervezett irodaház kapcsán elmondja, hogy 
ennek az építéséhez gazdaságfejlesztési alapon közelít a vezetés. A beruházással kapcsolatos 
örökségvédelmi kérdések nem a vezetés kompetenciájába tartoznak, hanem a cég és az ezzel 
kapcsolatos döntésre jogosult hatóság hatáskörébe. Úgy gondolja, ez a két szereplő az egymás 
közötti kérdéseket tisztázni fogja. Természetesen a vezetésnek is van a településképi rendeleten 
keresztül lehetősége és befolyása arra, hogy – a Képviselő Úr által említett egységet – az új főtér és 
egy mellette lévő épület megjelenésében harmóniát tükrözzön. 
 
Badány Lajos: Szomorúan vette tudomásul, hogy Cseléné Figula Edina frakciótársa csapadékvíz 
elvezetési pályázattal kapcsolatos benyújtásra vonatkozó kérdésére terelő választ kapott. 
Egyértelmű, hogy a Belügyminisztérium nem válaszolta volna azt a levelében, hogy az 
Önkormányzat nem nyújtott be pályázatot abban az esetben, ha lett volna pályázat. Úgy véli, ők is 
tisztában vannak azzal, hogy a semmire nem lehet pályázatot benyújtani.  
Reméli, hogy saját kérdésével szerencsésebb lesz. Tájékoztatást kér arra nézve, hogy a 2010. előtti 
években megkötött és műszaki teljesítésig eljutott önerős finanszírozású lakossági közműbekötési 
szerződések milyen ütemezés szerint kerülnek kifizetésre, mennyi elismert igény rendezése van még 
függőben, illetve mikorra várható az összes kifizetés lezárása. Konkrétan a Közdomb II. sor – 
korábban Dombalja utcából – kereste meg egy lakos azzal a problémával, hogy az általa egy 
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konstrukcióban előfinanszírozott és 2008-ban műszaki átadásra került szennyvízbekötés elismert 
költségét a város a mai napig nem fizette meg részére. 10 év telt el azóta, valamint a lakos által 
lefektetett gerincről vezették tovább – már térítésmentesen – a további csatlakozásra váróknak a 
szennyvíz hálózatot. Az említett lakos a mai napig nem jutott hozzá a pénzéhez. Emlékei szerint 
2017-ben hasonló problémával keresték meg a Martin-kertvárosból is. Azt akkor szintén 
továbbította a városvezetés felé, tudomása szerint itt sem történt kifizetés. Valamikor a kifizetések 
az igények beérkezésének függvényében, sorszám szerint történtek, de a hozzá forduló lakos már 
a sorszáma állására nézve sem kapott tájékoztatást. Ezért kér egy teljeskörű tájékoztatást a 
konstrukcióban befogadott és elismert műszaki teljesítések kifizetésének ütemezéséről, hogy 10 év 
után valami támpontot tudjanak adni az érintetteknek. 
 
Dr. Kiss János alpolgármester: Ha jól érette, ez valamiféle jogvita, de azt elbírálni és rendezni 
dokumentumokból lehet. Kéri Frakcióvezető Urat, hogyha megvannak a konkrét címek és 
személyek – akik jelen pillanatban úgy érzik, hogy őket valamilyen jogsérelem érte –, akkor ezeket 
adja meg Jegyző Úrnak. Ő megszerzi ezeket a régi iratokat és megvizsgálja, hogy van-e itt bárki, aki 
jogorvoslatot keres, úgy, hogy ez jár is neki. Ezt azonban jelen pillanatban, dokumentumok 
hiányában megismerni nem tudják. 
 
Dr. Kovács László: A választókörzetében lakó, Alsó- és Felső-Majláth településrészen élő 
lakosokat kívánja tájékoztatni arról, hogy amennyiben a szavazás előtt álló 2019. évi költségvetést 
a Közgyűlés elfogadja, abban az esetben az Árpád utca és a Csóka utcai játszótereken két kosárlabda 
pálya megvalósítása történik majd meg. Ez a fejlesztés 4-5 millió Ft-ból valósul meg, rekortán 
borítással, a kor színvonalának megfelelő minőségben készül majd el. Elmondja, hogy a Hegyalja 
úti lakótelepen a sétányoknak és a parkoknak a teljes rendezését, az Árpád utcán a folyamatos 
parkoló bővítést szeretné megvalósítani.  
Örömét fejezi ki Fodor Zoltán képviselőtársa szavai miatt. Egyetért abban, hogy Schweickhardt 
Gyula ügyvezető úr vezetése alatt a Miskolci Városgazda Nonprofit Kft.-nél olyan fejlesztések 
indultak el a lakosság közeli ellátás szempontjából, melyek figyelemre méltóak és országos szinten 
is egyedülállóak. Jelesül a képviselői munkacsoportra gondol, melyek újítást jelentettek a sok-sok 
évtizedes problémákra. Olyan nehézségeket lehetett vele megoldani, melyekben hosszú hónapokig 
tartó levelezéssel lehetett intézkedni. Ezeket napi gyakorisággal lehetett bejelenteni, másnap a 
képviselői munkacsoport vezetője, a képviselő kérésére kiment, felvette a kapcsolatot a lakossal és 
nagyon sokszor napokon belül találtak megoldást a problémára. Úgy gondolja, hogy a volt MIK 
Zrt.-nél, a Közlekedési Vállalatnál, a MIHŐ Kft.-nél soha nem állhattak elő olyan panaszokkal a 
dolgozók, hogy őket nagyon sokat háborgatják a képviselők. A Városgazda egy olyan műfaj, ahova 
a lakosok és az önkormányzati képviselők azért találják meg az utat, mert ez az a neuralgikus útja a 
városüzemeltetésnek, ahol nap, mint nap beavatkozásra van szükség. Bátyi ügyvezető úr figyelmét 
felhívja, hogy vannak dolgok melyek elfogadhatóak, de nem tartja elfogadhatónak, hogy a 
képviselői munkacsoportoknál bármilyen negatív irányú változás álljon be. Adott esetben szívesen 
tárgyal erről is Ügyvezető Úrral, elfogadhatatlannak tartja, hogy ha bármi fajta visszalépés történjen 
a képviselői csoportokban. Itt gondol ellenzéki képviselőtársára is, megérti, mert csökken a 
közfoglalkoztatottak száma. Kérésüket fejezi ki a Miskolci Városgazda Nonprofit Kft. vezetője felé, 
hogy ez a csökkenés ne a képviselői munkacsoportokat érintse, mert látványos visszaesés fog 
bekövetkezni. 
 
Dr. Kiss János alpolgármester: Megköszöni a felszólalásokat. 
Bejelenti, hogy a napirendekről történő szavazás következik.  
 
Az Áht. 29/A. szakasza alapján elsőként a 4. sürgősségi napirendről szükséges szavazniuk. 
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4. sürgősségi napirend: Javaslat az Önkormányzat egyes saját bevételei és adósságot 
keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségei várható 
összegének megállapítására a 2020-2022. évekre 

 
Dr. Kiss János alpolgármester: Az előterjesztés kapcsán egy határozati javaslatról kell 
dönteniük.  

A Közgyűlés 17 igen, 5 nem szavazattal, 3 tartózkodás mellett 
elfogadta az előterjesztés szerinti határozati javaslatot és 
meghozta a 

 
3/2019. (II.22.) számú határozatot 

 
Tárgy:  Az Önkormányzat egyes saját bevételei és adósságot keletkeztető ügyleteiből 

eredő fizetési kötelezettségei várható összege a 2020-2022. évekre 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat az 
Önkormányzat egyes saját bevételei és adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési 
kötelezettségei várható összegének megállapítására a 2020-2022. évekre” című előterjesztést 
és a következő határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az államháztartásról szóló 2011. évi 
CXCV. törvény 29/A. §-ában kapott felhatalmazás alapján az Önkormányzat egyes saját 
bevételeinek és adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségeinek várható 
összegét a 2020-2022. évekre a jelen határozat 1. és 2. melléklete szerint állapítja meg. 
 
Felelős:     Polgármester 
Végrehajtásáért felelős:   Gazdálkodási Főosztály 
Határidő:    azonnal 

 
/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 
 
Meghívó szerinti 1. napirend: Javaslat az Önkormányzat 2019. évi költségvetésének 

megállapítására, a költségvetési rendelet megalkotására és 
egyéb kapcsolódó döntések meghozatalára 

 
Dr. Kiss János alpolgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről és öt 
határozati javaslatról kell dönteniük. A rendelettervezethez 10 képviselői módosító indítvány 
került benyújtásra. Elsőként a módosító indítványokról kell dönteniük, minősített 
többséggel. 
Cseléné Figula Edina képviselő asszony öt módosító indítványt nyújtott be. Kéri, szavazzanak 
az elsőről. 

A Közgyűlés 8 igen, 16 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 
a módosító indítványt nem fogadta el. 

 
Dr. Kiss János alpolgármester: Most a második módosító indítványról döntenek.  
 

A Közgyűlés 9 igen, 16 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 
a módosító indítványt nem fogadta el. 
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Dr. Kiss János alpolgármester: Kéri, szavazzanak Képviselő Asszony harmadik módosító 
indítványáról.  

A Közgyűlés 9 igen, 16 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 
a módosító indítványt nem fogadta el. 

 
Dr. Kiss János alpolgármester: Kéri, szavazzanak a negyedik módosító indítványáról.  

 
A Közgyűlés 9 igen, 16 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 
a módosító indítványt nem fogadta el. 

 
Dr. Kiss János alpolgármester: Kéri, szavazzanak most az ötödik módosító indítványról.  
 

A Közgyűlés 9 igen, 16 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 
a módosító indítványt nem fogadta el. 

 
Dr. Kiss János alpolgármester: Szilágyi Szabolcs képviselő úr két módosító indítványt 
nyújtott be az előterjesztéshez. Kéri, szavazzanak az elsőről. 

 
A Közgyűlés 8 igen, 17 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 
a módosító indítványt nem fogadta el. 

 
Dr. Kiss János alpolgármester: Kéri, döntsenek Képviselő Úr második módosító indítványáról.  
 

A Közgyűlés 9 igen, 17 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 
a módosító indítványt nem fogadta el. 

 
Dr. Kiss János alpolgármester: Három módosító indítványt nyújtott be Pakusza Zoltán 
képviselő úr. Kéri, szavazzanak az elsőről.  

 
A Közgyűlés 8 igen, 17 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 
a módosító indítványt nem fogadta el. 

 
Dr. Kiss János alpolgármester: Most a második módosító indítványról döntenek.  

 
A Közgyűlés 8 igen, 17 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 
a módosító indítványt nem fogadta el. 

 
Dr. Kiss János alpolgármester: Kéri, szavazzanak a harmadik módosító indítványáról.  
 

A Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 1 tartózkodás mellett 
a módosító indítványt elfogadta. 

 
Dr. Kiss János alpolgármester: Most szavaznak a rendelettervezetről, figyelemmel a módosító 
indítványok kapcsán meghozott döntésekre. A döntéshez minősített többség, legalább 15 igen 
szavazat szükséges. 
 

A Közgyűlés 20 igen, 0 nem szavazattal, 5 tartózkodás mellett 
megalkotta az 1/2019. önkormányzati rendeletét az 
Önkormányzat 2019. évi költségvetésének 
megállapításáról. 

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
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Dr. Kiss János alpolgármester: Most az előterjesztés szerinti határozati javaslatokról történő 
szavazás következik. Kéri, hogy szavazzanak az előterjesztés szerinti I. határozati javaslatról. 
 

A Közgyűlés 18 igen, 1 nem szavazattal, 6 tartózkodás mellett 
elfogadta az előterjesztés szerinti I. határozati javaslatot 
és meghozta a  

 
4/2019. (II.22.) számú határozatot 

 
Tárgy:  Nyilatkozat az MVK Zrt. 2018. évi önkormányzati támogatásáról, a közösségi 

közlekedés 2019. évi fenntartásáról 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat az 
Önkormányzat 2019. évi költségvetésének megállapítására, a költségvetési rendelet 
megalkotására és egyéb kapcsolódó döntések meghozatalára” című előterjesztést, és a 
következő határozatot hozza: 
 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése kötelezettséget vállal arra, 
hogy a helyi közösségi közlekedést 2019. január 1-jétől 2019. december 31-ig folyamatosan 
fenntartja. 
 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a helyi közlekedés 
működtetéséhez (folyamatos üzemeltetéséhez és eszközfenntartási ráfordításaihoz), 
valamint fejlesztéséhez 2018. évre vonatkozóan – az MVK Miskolc Városi Közlekedési 
Zártkörűen Működő Részvénytársaság (a továbbiakban: MVK Zrt.) 2018. évre vonatkozó 
éves beszámolójának elkészítéséig - a Közszolgáltatási Szerződésében meghatározott 
Pénzügyi Kompenzáció részeként nettó 1.255 millió Ft összegű, saját forrásból származó, 
vissza nem térítendő önkormányzati támogatás átadásával járult hozzá.  
 

3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata a 2012. évi XLI. tv. 24. § (6) bekezdése alapján 
az MVK Zrt.-t, mint szolgáltatót, pályáztatás nélkül, közvetlenül bízta meg a 
közszolgáltatási tevékenység ellátásával. 

 
Felelős:    Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Társaságfelügyeleti Osztály 
Közreműködik:   MVK Zrt.  
Határidő:    folyamatos 
 
 
Dr. Kiss János alpolgármester: Kéri, szavazzanak a II. határozati javaslatról. 
 

A Közgyűlés 21 igen, 0 nem szavazattal, 4 tartózkodás mellett 
elfogadta az előterjesztés szerinti II. határozati javaslatot 
és meghozta a  

 
5/2019. (II.22.) számú határozatot 

 
Tárgy:  A 2019. évi lakossági víz -és csatornaszolgáltatás ráfordításainak csökkentését 

szolgáló támogatás pályázat útján történő igénylése 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat az 
Önkormányzat 2019. évi költségvetésének megállapítására, a költségvetési rendelet 
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megalkotására és egyéb kapcsolódó döntések meghozatalára” című előterjesztést, és a 
következő határozatot hozza: 
 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése hozzájárul ahhoz, hogy a 2019. 
évi lakossági víz -és csatornaszolgáltatás ráfordításainak csökkentését szolgáló támogatás 
pályázati úton igénylésre kerüljön. 

 
2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert, 

hogy a pályázat benyújtásával kapcsolatosan a szükséges intézkedéseket megtegye. 
 
Felelős:   Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Társaságfelügyeleti Osztály 
Közreműködő:   MIVÍZ Kft. 
 Határidő:    azonnal 
 
 
Dr. Kiss János alpolgármester: Kéri, szavazzanak a III. határozati javaslatról. 
 

A Közgyűlés 18 igen, 4 nem szavazattal, 3 tartózkodás mellett 
elfogadta az előterjesztés szerinti III. határozati 
javaslatot és meghozta a  

 
6/2019. (II.22.) számú határozatot 

 
Tárgy: A költségvetéshez kapcsolódó fejlesztési hitelek  
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat az 
Önkormányzat 2019. évi költségvetésének megállapítására, a költségvetési rendelet 
megalkotására és egyéb kapcsolódó döntések meghozatalára” című előterjesztést, és a 
következő határozatot hozza: 
 
1. A Közgyűlés dönt a 2019. évi költségvetési rendeletének 5. mellékletében szereplő fejlesztési 

célú feladatainak megvalósításához előirányzott, legfeljebb 4 895 821 406,- Ft összegű hitelek, 
vagy kölcsönök igénybevételéről. 
A Közgyűlés jóváhagyja a hitelek, vagy kölcsönök igénybevételéhez szükséges, az 
Önkormányzat beszerzési eljárásainak lefolytatására vonatkozó szabályzatának rendelkezései 
szerinti beszerzési eljárás(ok) lefolytatását. 

 
2. A Közgyűlés felhatalmazza a polgármestert, hogy gondoskodjon az 1. pont szerinti beszerzési 

eljárás(ok) megindításáról és lefolytatásáról, azzal, hogy a beszerzési igény meghatározása 
során: 

a) a hitelek, vagy kölcsönök biztosítékaként az Önkormányzat saját bevétele, illetve 
szükséges esetben ingatlan fedezet biztosítása is felajánlható a megfelelő 
ajánlattétel érdekében, továbbá  

b) a hiteltörlesztés tekintetében legfeljebb egy évi türelmi időt követő és legfeljebb 
10 éves törlesztési határidő kerülhet rögzítésre a beszerzési eljárást megindító 
dokumentumban.  
 

3. Az eredményes beszerzési eljárást lezáró döntést, amennyiben biztosítékul csak az 
önkormányzat saját bevétele szolgál a polgármester, amennyiben biztosítékul ingatlan fedezet 
bevonása szükséges a Közgyűlés hozza meg. Egyúttal felhatalmazza a Polgármestert a 
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beszerzési eljárás eredményeként megkötendő hitel-, vagy kölcsön-szerződés, illetve 
szerződések – az Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatának figyelembevételével, 
Magyarország gazdasági stabilitásáról szóló törvény szerinti Kormány engedélyezetést 
követően, valamint a Városgazdálkodási és-üzemeltetési Bizottság elnökének ellenjegyzés után 
történő – aláírására. 

 
Felelős:   Polgármester 
Közreműködik:  Gazdálkodási Főosztály 
Határidő:   azonnal ill. folyamatos 
 
 
Dr. Kiss János alpolgármester: Kéri, szavazzanak a IV. határozati javaslatról. 

 
A Közgyűlés 18 igen, 0 nem szavazattal, 7 tartózkodás mellett 
elfogadta az előterjesztés szerinti IV. határozati 
javaslatot és meghozta a  

 
7/2019. (II.22.) számú határozatot 

 
Tárgy:  Az önkormányzati fenntartású óvodákban dolgozó közalkalmazottak étkezési 

térítési díjának meghatározása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat az 
Önkormányzat 2019. évi költségvetésének megállapítására, a költségvetési rendelet 
megalkotására és egyéb kapcsolódó döntések meghozatalára” című előterjesztést, és a 
következő határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az önkormányzati fenntartású 
óvodákban dolgozó közalkalmazottak által igénybe vehető étkezés térítési díjának összegét 2019. 
évre a nyersanyagnorma 63%-ában hagyja jóvá. 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának fenntartásában működő 
óvodákban dolgozó közalkalmazottak által fizetendő étkezési térítési díj mértéke  

2019. évi nyersanyagnorma alapján 
(Ft/nap) 

  Nettó érték Áfa Áfá-val növelt érték 

Tízórai 40 11 51 

Ebéd 152 41 193 

Uzsonna 40 11 51 

Összesen 232 63 295 

 
Felelős:   Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Főosztály 
Közreműködik:  Miskolci Közintézmény -működtető Központ 
Határidő:   azonnal 
 
 
Dr. Kiss János alpolgármester: Kéri, végül szavazzanak az V. határozati javaslatról. 
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A Közgyűlés 18 igen, 0 nem szavazattal, 7 tartózkodás mellett 
elfogadta az előterjesztés szerinti V. határozati javaslatot 
és meghozta a  

 
8/2019. (II.22.) számú határozatot 

 
Tárgy:  Az Állami Számvevőszék Elnökének figyelemfelhívó levelében foglaltak 

tudomásul vétele, intézkedés meghozatala 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat az 
Önkormányzat 2019. évi költségvetésének megállapítására, a költségvetési rendelet 
megalkotására és egyéb kapcsolódó döntések meghozatalára” című előterjesztést, és a 
következő határozatot hozza: 
 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az Állami Számvevőszék 
„Utóellenőrzések – Az önkormányzatok többségi tulajdonában lévő gazdasági 
társaságok közfeladat-ellátásának utóellenőrzése – Miskolci Operafesztivál Kulturális 
Szolgáltató Nonprofit Kft.” címmel készített jelentéséhez kapcsolódó elnöki 
figyelemfelhívó levélben foglaltakról szóló tájékoztatást az előterjesztés szerinti 
tartalommal tudomásul veszi, s felhatalmazza a Polgármestert az ÁSZ Elnökének a 
megtett intézkedésekről történő értesítésére. 

 
Felelős:   Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Társaságfelügyeleti Osztály 
Határidő:    azonnal  

 
2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az alábbi intézkedéseket 

rendeli el: 
a) Az Önkormányzat által kötött, általános támogatási szerződésekben tételes, 

hitelesített számlamásolatokkal és számviteli bizonylatokkal történő elszámolást 
kell alkalmazni az alábbi eltérésekkel: 

- a non-profit gazdasági társaságok évente biztosított működési támogatásai 
esetében a költségek felosztásáról, a támogatások finanszírozásának 
megosztásáról főkönyvi kivonattal alátámasztott, a támogatási 
szerződésben meghatározottak szerinti pénzügyi és számviteli elszámolás, 
míg 

- a fentiektől eltérő támogatási megállapodás megkötése esetén a támogatási 
szerződésben meghatározott előírásoknak megfelelő egyedi, speciális 
elszámolás kerüljön előírásra. 
 

Felelős:    Polgármester 
Végrehajtásért felelős:   Valamennyi, támogatási szerződés előkészítésben érintett 

főosztály, osztály 
Határidő:   azonnal  

 
 
b) Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése elrendeli az Állami 

Számvevőszék Elnöke figyelemfelhívó levelében foglaltaknak a költségvetési 
szervek belső kontrollrendszeréről és belső ellenőrzéséről szóló 370/2011. (XII.31.) 
Korm. rendelet (Bkr.) szerint kialakított integrált kockázatkezelési rendszerben a 
szervezet tevékenységében és gazdálkodásában rejlő kockázatok között történő 
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szerepeltetését, valamint a megállapításokra tett intézkedéseknek a Bkr. 14. § (1) 
bekezdése szerinti, a külső ellenőrzések javaslatai alapján készült intézkedési tervek 
végrehajtásáról vezetett nyilvántartásban történő rögzítését. 

 
Felelős:   Jegyző 
Végrehajtásért felelős: Jegyzői Kabinet a kockázatkezelési rendszer tekintetében 

Belső Ellenőrzési Osztály a nyilvántartás tekintetében 
Határidő:   2019. december 31. 

 
 
Meghívó szerinti 2. napirend:  Javaslat telepítési tanulmányterv és Miskolc Megyei Jogú 

Város Településszerkezeti Tervének, valamint Miskolc 
Megyei Jogú Város Építési Szabályzatáról szóló 21/2004. 
(VII.6.) önkormányzati rendeletének módosításához 
kapcsolódó településrendezési- és tervezési szerződés 
jóváhagyására 

 
Dr. Kiss János alpolgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.  
 

A Közgyűlés 20 igen, 0 nem szavazattal, 5 tartózkodás mellett 
elfogadta az előterjesztés szerinti határozati javaslatot és 
meghozta a  

 
9/2019. (II.22.) számú határozatot 

 
Tárgy:  Telepítési tanulmányterv és kapcsolódó településrendezési-és tervezési 

szerződés jóváhagyása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat telepítési 
tanulmányterv és Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének, valamint 
Miskolc Megyei Jogú Város Építési Szabályzatáról szóló 21/2004. (VII. 6.) önkormányzati 
rendeletének módosításához kapcsolódó településrendezési-és tervezési szerződés 
jóváhagyására” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 

1) Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése – a jelen határozat 1. 
melléklete szerinti tartalommal – jóváhagyja a 3 jelű főút, 304. Jelű közút, 80-as vasútvonal 
és Kistokaj közigazgatási terület határa közötti terület (a továbbiakban: tervezési terület) 
vonatkozásában elkészített TT-1-1/2019 tervszámú telepítési tanulmánytervet. 
 

2) Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzata, az INPARK Miskolc Ipari Park Korlátolt Felelősségű Társaság, mint 
Célmegvalósító (a továbbiakban: Célmegvalósító) és az Uru-Plan Betéti Társaság, mint 
Tervező (a továbbiakban: Tervező) közötti településrendezési- és tervezési szerződés (a 
továbbiakban: Szerződés) megkötéséről dönt, az alábbiak szerint:  
A Szerződés célja a jelen határozat 2. mellékletét képező lehatárolási rajz szerinti telektömb 
tekintetében a hatályos településszerkezeti terv és helyi építési szabályzat (a továbbiakban 
együtt: településrendezési eszközök) módosítása a Célmegvalósító költségviselése mellett, a 
TT-1-1/2019 tervszámú telepítési tanulmányterv alapján.  
A Szerződés tárgya a tervezési területen a településrendezési tevékenység előkészítése, a 
fejlesztést lehetővé tevő szabályozási előírások kidolgozása. 
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Tervezőt a tervezési feladat ellátásáért összesen nettó 1. 350. 000,- Ft, +ÁFA azaz 
Egymillió- háromszázötvenezer forint + ÁFA, összesen bruttó 1.714.500 Ft, azaz 
Egymillió-hétszáztizennégyezerötszáz forint tervezési díj illeti meg. A Célmegvalósítónak a 
Szerződésben kötelezettséget kell vállalnia arra, hogy a Tervezőnek a tervezői díjat megfizeti. 
A végső szakmai véleményezési dokumentáció teljesítésének határideje legkésőbb 2019. 
március 30. napja.  
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert 
a Szerződés aláírásával kapcsolatos intézkedések megtételére. 
 

3) Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert 
a jelen határozat 2. pontjában említett Szerződés végrehajtásával összefüggő eljárások 
megindítására és lefolytatására, továbbá minden olyan nyilatkozat megtételére, mely a 
településrendezési eszközök módosításához kapcsolódó adatok és adatbázisok 
szolgáltatásához szükséges. A településfejlesztési koncepcióról, az integrált 
településfejlesztési stratégiáról és a településrendezési eszközökről, valamint egyes 
településrendezési sajátos jogintézményekről szóló 314/2012. (XI.8.) Korm. Rendelet 
28/A. § (1) és (2) bekezdése alapján átvett adatok és adatbázisok kizárólag a 
településrendezési eszközök módosításához használhatóak fel. 

 
Felelős:  Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Városépítészeti Főosztály 
Közreműködik: Miskolc Holding Gazdaságfejlesztési Igazgatóság 
Határidő:  1. pont tekintetében: azonnal 
 2. pont tekintetében a Közgyűlés döntésétől 
 számított 30 napon belül 
 3. pont tekintetében a 2. pontban meghatározott  
 szerződés megkötését követően 30 napon belül 
 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
 
 
Meghívó szerinti 3. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala 

Alapító Okiratának módosítására és kapcsolódó döntés 
meghozatalára 

 
Dr. Kiss János alpolgármester: Az előterjesztés szerint két határozati javaslatról kell dönteniük. 
Kéri, hogy szavazzanak az I. javaslatról. 
 

A Közgyűlés 22 igen, 0 nem szavazattal, 3 tartózkodás mellett 
elfogadta az előterjesztés szerinti I. határozati javaslatot 
és meghozta a  

 
10/2019. (II.22.) számú határozatot 

 
Tárgy:  Miskolc Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala Alapító Okiratának 

módosítása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat Miskolc 
Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala Alapító Okiratának módosítására és 
kapcsolódó döntés meghozatalára” tárgyú előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
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1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése Miskolc Megyei Jogú Város 
Polgármesteri Hivatala Alapító Okiratát a törzskönyvi nyilvántartásba történő bejegyzés 
napjával kezdődő hatállyal a jelen határozat 1. számú melléklete szerinti tartalommal 
módosítja, és a módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt Alapító Okiratát a jelen 
határozat 2. számú melléklete szerinti tartalommal jóváhagyja. 

 
Felelős:   Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Önkormányzati Igazgatási Osztály 
Határidő:   azonnal 

 
2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert 

az Alapító Okirat módosításának aláírására és a törzskönyvi nyilvántartásba vételhez 
szükséges intézkedések megtételére. 

 
Felelős:   Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Önkormányzati Igazgatási Osztály 
Határidő:   8 napon belül 

 
/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 
 
Dr. Kiss János alpolgármester: Kéri, szavazzanak a II. határozati javaslatról. 
 

A Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 1 tartózkodás mellett 
elfogadta az előterjesztés szerinti II. határozati javaslatot 
és meghozta a  

 
11/2019. (II.22.) számú határozatot 

 
Tárgy:  Miskolc Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala Szervezeti és Működési 

Szabályzatának módosítása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat Miskolc 
Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala Alapító Okiratának módosítására és 
kapcsolódó döntés meghozatalára” tárgyú előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jóváhagyja Miskolc Megyei Jogú Város 
Polgármesteri Hivatala Szervezeti és Működési Szabályzatának 2019. március 1. napjával hatályba 
lépő 4. számú módosítását a határozat melléklete szerinti tartalommal. 
 
Felelős:   Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Önkormányzati Igazgatási Osztály 
Határidő:   azonnal 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
 
 
Meghívó szerinti 4. napirend: Javaslat a Közgyűlés tájékoztatására a LIFE IP HungAiry 

levegőtisztaság-védelmi pályázat elnyeréséről és a projekttel 
kapcsolatos tervekről 

 
Dr. Kiss János alpolgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.  
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A Közgyűlés 25 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 
elfogadta az előterjesztés szerinti határozati javaslatot és 
meghozta a 

 
12/2019. (II.22.) számú határozatot 

 
Tárgy:  A Közgyűlés tájékoztatása a LIFE IP HungAiry levegőtisztaság-védelmi 

pályázat elnyeréséről és a projekttel kapcsolatos tervekről 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Közgyűlés 
tájékoztatására a LIFE IP HungAiry levegőtisztaság-védelmi pályázat elnyeréséről és a 
projekttel kapcsolatos tervekről” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
1.  Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése elfogadja a tájékoztatást a 

LIFE IP HungAiry levegőtisztaság-védelmi pályázat elnyeréséről és a projekttel 
kapcsolatos tervekről. 

 
2.  Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése elrendeli, hogy a LIFE IP 

HungAiry levegőtisztaság-védelmi projekt előmeneteléről és eredményeiről a 
végrehajtásért felelős főosztály 2 évente számoljon be a Közgyűlésnek. 

 
Felelős:   Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Városépítészeti Főosztály 

 
 
 
 
 
 
Meghívó szerinti 5. napirend: Javaslat a Közgyűlés utólagos tájékoztatására a 

halaszthatatlan önkormányzati ügyekben meghozott 
polgármesteri döntésekről 

 
Dr. Kiss János alpolgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.  

 
A Közgyűlés 17 igen, 1 nem szavazattal, 7 tartózkodás mellett 
elfogadta az előterjesztés szerinti határozati javaslatot és 
meghozta a  

 
13/2019. (II.22.) számú határozatot 

 
Tárgy:  A Közgyűlés utólagos tájékoztatása a halaszthatatlan önkormányzati ügyekben 

meghozott polgármesteri döntésekről 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Közgyűlés 
utólagos tájékoztatására a halaszthatatlan önkormányzati ügyekben meghozott 
polgármesteri döntésekről” tárgyú előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az Önkormányzat Szervezeti és 
Működési Szabályzatáról szóló 37/2014. (XII.19.) önkormányzati rendelet 60. §-ban foglaltak 
alapján, tudomásul veszi az utólagos tájékoztatást a Közgyűlés két ülése közötti időszakban a 

azonnal, 
beszámoló: a projekt előmenetele tekintetében 2 évente, 
leghamarabb 2021. december 31., projekt eredményét 
illetően 2026. december 31. 
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halaszthatatlan önkormányzati ügyekben meghozott, a jelen határozat 1-24. számú mellékletét 
képező polgármesteri határozatok vonatkozásában. 
 
Felelős:  Polgármester 
Határidő:   azonnal 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
 
 
Dr. Kiss János alpolgármester: Bejelenti, hogy a sürgősségi napirendekről történő szavazás 
következik. 
 
1. sürgősségi napirend: Javaslat az Önkormányzat vagyonáról és a 

vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15.) önkormányzati 
rendelet módosítására, valamint vagyongazdálkodással 
kapcsolatos további döntések meghozatalára 

 
Dr. Kiss János alpolgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről és két 
határozati javaslatról kell dönteniük. Elsőként a rendelettervezetről döntenek, minősített 
többséggel. 

A Közgyűlés 25 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 
megalkotta a 2/2019. önkormányzati rendeletét az 
Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról 
szóló 40/2012. (XII.15.) önkormányzati rendelet 
módosításáról. 

 
/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 
 
Dr. Kiss János alpolgármester: Kéri, hogy szavazzanak az előterjesztés szerinti I. határozati 
javaslatról. 

A Közgyűlés 25 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 
elfogadta az előterjesztés szerinti I. határozati javaslatot 
és meghozta a 

 
14/2019. (II.22.) számú határozatot 

 
Tárgy:  Belterületbe vonási kérelem jóváhagyása 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat az 
Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15.) 
önkormányzati rendelet módosítására, valamint vagyongazdálkodással kapcsolatos 
további döntések meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 

 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése támogatja a Miskolc 50408/2 

hrsz-ú ingatlan belterületbe vonását. A terület felhasználási célja a Miskolc Megyei Jogú 
Város Építési Szabályzatáról szóló 21/2004. (VII.6.) önkormányzati rendelet szerint 
kertvárosias lakózóna. 
 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert, 
hogy a kérelmezőt értesítse a döntésről és a költségek viselésének feltételeiről. Egyúttal 
felkéri a Polgármestert, hogy gondoskodjon az 1. pont szerinti ingatlan tulajdonosával 
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kötendő megállapodás előkészítéséről, amely tartalmazza a Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzata Közgyűlésének 59/2018. (V.17.) számú határozatában megfogalmazott 
feltételrendszert. 

 
3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert 

az ingatlan tulajdonossal történő megállapodás jelen, valamint az 59/2018. (V.17.) számú 
határozat keretei közötti aláírására, továbbá az 1. pontban jelölt ingatlanra vonatkozó 
belterületbe vonási kérelem Miskolci Járási Hivatalhoz történő benyújtására. 

 
Felelős:    Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő:   Értesítés: a határozat meghozatalát követő 8 napon belül 

Szerződéskötés: a kérelmező által a szükséges iratok becsatolását 
követően. 

 
Dr. Kiss János alpolgármester: Kéri, szavazzanak a II. határozati javaslatról. 
 

A Közgyűlés 25 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 
elfogadta az előterjesztés szerinti II. határozati javaslatot 
és meghozta a  

 
15/2019. (II.22.) számú határozatot 

 
Tárgy:  A Miskolc 40908/3 helyrajzi számú ingatlan kedvezményes értékesítése 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat az 
Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15.) 
önkormányzati rendelet módosítására, valamint vagyongazdálkodással kapcsolatos 
további döntések meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 

 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az önkormányzat vagyonáról 

és a vagyongazdálkodásról szóló 40/2012. (XII.15) önkormányzati rendelet 12. § (4) és (5) 
bekezdése alapján akként dönt, hogy  

 a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 13. § 
(1) bekezdés 8a. pontja szerinti szociális szolgáltatások és ellátások közfeladat 
ellátásának elősegítése céljából 

 a Miskolc 40908/3 hrsz.-ú, kivett óvoda megjelölésű, 1051 m2 nagyságú ingatlant  
 50%-os vételárkedvezménnyel, bruttó 6.800.000,-Ft vételár ellenében, 

értékesíti a Baptista Szeretetszolgálat Egyházi Jogi Személy részére (székhely: 1111 
Budapest, Budafoki út 34/b., adószám: 18264825-1-43) a nemzeti vagyonról szóló 2011. 
évi CXCVI. törvény 14. § (2) és (5) bekezdésében foglalt feltételek betartásával.  
 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az 1. pont szerinti ingatlan 
közfeladat ellátásra történő hosszú távú felhasználásának biztosítása érdekében akként 
rendelkezik, hogy: 
a) az 50%-os vételárkedvezményt, az általános forgalmi adóról szóló 2007. évi CXXVII. 

törvény 259.§ 9/A. pontjában meghatározott közcélú adományként biztosítja, 
b) az adásvételi szerződésben Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata javára az adott 

ingatlanra vonatkozó fejlesztési projekt szerinti fenntartási időszak végéig, de 
legalább 5 évig szóló elidegenítési tilalom kerüljön kikötésre, valamint 
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c) amennyiben az adott ingatlanra vonatkozó fejlesztési projekt szerinti fenntartási 
időszak végéig, de legalább a fejlesztési projekt befejezésétől számított 5 évig a 
Baptista Szeretetszolgálat Egyházi Jogi Személy nem a fentiekben meghatározott 
közérdekű célra használja az ingatlant, akkor nem-teljesítési kötbérként köteles 
megfizetni Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának az 50%-os vételárkedvezmény 
összegét, továbbá 

d) amennyiben a Baptista Szeretetszolgálat Egyházi Jogi Személy 1. pont szerinti 
ingatlanra benyújtott támogatási igénye elutasításra kerül, vagy nem kezdi meg a 
tervezett beruházást 2019. november 30. napjáig, akkor Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzata jogosult elállni a szerződéstől. 
 

3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése egyúttal hozzájárul az 1. pont 
szerinti ingatlan vonatkozásában Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a Baptista 
Szeretetszolgálat Alapítvány között létrejött bérleti szerződés közös megegyezéssel – a jelen 
határozat szerinti adásvételi szerződés hatálybalépésével egyidejűleg történő – 
megszüntetéséhez. 
 

4. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a 
Polgármestert, hogy a Miskolc Holding Zrt. útján gondoskodjon a jelen határozatban 
megállapított feltételekkel az adásvételről szóló megállapodás megszövegezéséről és 
aláírásáról, az adásvételi szerződés létrejöttéhez szükséges eljárások lefolytatásáról. 

 
Felelős: Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Miskolc Holding Zrt. 
Végrehajtást felügyelő osztály: Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő: 1-3. pont tekintetében azonnal,  
 4. pont tekintetében jogszabály szerinti határidő 

figyelembevételével 
 
 
2. sürgősségi napirend: Javaslat ingatlanhasználat biztosítására civil szervezetek és 

nonprofit gazdasági társaság részére 
 
Dr. Kiss János alpolgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.  

 
A Közgyűlés 25 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 
elfogadta az előterjesztés szerinti határozati javaslatot és 
meghozta a  

 
16/2019. (II.22.) számú határozatot 

 
Tárgy:  Ingatlanhasználat biztosítása civil szervezetek és nonprofit gazdasági 

társaság részére 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat 
ingatlanhasználat biztosítására civil szervezetek és nonprofit gazdasági társaság részére” 
című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az Önkormányzat vagyonáról 
és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15.) önkormányzati rendelet 12.§ (3) és (6) 



40 

bekezdése alapján ingyenes használatba adja az alábbi ingatlanrészt az alábbiakban rögzített 
kedvezményezett szervezetek részére: 

Sor-
szám 

Kedvezményezett 
szervezet megnevezése 

Ingatlan címe Ingatlan 
helyrajzi 
száma 

Használatba 
adott ingatlan 
területe (m2) 

  1. Baráthegyi Vakvezető és 
Segítő Kutya Iskola 
Alapítvány 

Park utca 8. 40270/8/A/3 78,00 

  2. Látássérültek Észak- 
Magyarországi 
Regionális Elemi és 
Foglalkozási 
Rehabilitációs Központja 
Alapítvány 

Park utca 8. 40270/8/A/5 61,00 

  3. Látássérültek Észak- 
Magyarországi 
Regionális Elemi és 
Foglalkozási 
Rehabilitációs Központja 
Alapítvány 

Park utca 8. 40270/8/A/4 133,00 

  4. Miskolci Csodamalom 
Bábszínház Nonprofit 
Kft. 

Király utca 1 6571/34 170,00 

  5. Miskolci Csodamalom 
Bábszínház Nonprofit 
Kft. 

Kossuth Lajos 
utca 11. 

2564/1 54,00 

  6. Regionális Civil Központ 
- Alapítvány  

Széchenyi 
István utca  19. 

2512/1/A/56 114,00 

  7. TündérPakk Alapítvány Árpád utca 46. 
8/3. 

30519/55/A/2
6 

51 m2 

 
2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a határozat 1. pontjában 

rögzített ingatlanok használatát az általános forgalmi adóról szóló 2007. évi CXXVII. 
törvény 259.§ 9/A. pontjában meghatározott közcélú adományként biztosítja. Amennyiben 
a közcélú adományozás alanyi feltételei nem állnak fenn, vagy abban változás következik be, 
úgy a kedvezményezett szervezet köteles a felmerülő általános forgalmi adót az 
Önkormányzat számára megtéríteni. A jogosultság alanyi feltételeinek fennállását a 
kedvezményezett szervezetek a szerződéskötéssel egyidejűleg kötelesek igazolni. E tényben 
bekövetkező változásról a kedvezményezett köteles az Önkormányzatot haladéktalanul 
értesíteni. 
 

3. A Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a határozat 1. pontjának 1-
6. alpontjaiban rögzített ingatlanok használatát 2019. január 1. napjától határozatlan időre – 
de legfeljebb a támogatott közfeladat ellátásának időtartamára –, 6 hónapos rendes 
felmondási idő kikötésével biztosítja a kedvezményezett szervezetek részére. A Közgyűlés a 
határozat 1. pontjának 7. alpontjában rögzített ingatlan használatát 2019. február 22. napjától 
2019. augusztus 31. napig terjedő határozott időre biztosítja a kedvezményezett szervezet 
részére. 
 

4. A kedvezményezett szervezetek kötelesek a szerződéskötéskor igazolni, hogy a nemzeti 
vagyonról szóló 2011. évi CXCVI. törvény 3. § (1) bekezdés 1. pontja szerint átlátható 
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szervezetnek minősülnek. E tényben bekövetkező változásról a kedvezményezett köteles az 
Önkormányzatot haladéktalanul értesíteni. 
 

5. Az önkormányzati ingatlanrészek használata során a kedvezményezett szervezet köteles az 
ingatlanhasználattal felmerülő költségek (közös költség, közüzemi és rezsi díjak, 
karbantartás, adók, illetékek) viselésére. 
 

6. A kedvezményezett szervezetnek a szerződésben kell kötelezettséget vállalnia arra, hogy a 
közfeladat ellátásáról minden évben szakmai beszámolót készít az Önkormányzat felé a 
tárgyévet követő év május 31. napjáig. Ezen kötelezettség teljesítésének elmaradása esetén 
az Önkormányzat javára az ingatlanhasználattal kapcsolatos szerződés tekintetében az 
azonnali felmondás lehetőségét kell biztosítani. 
 

7. A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert, hogy a Vagyonrendelet 17. § b) pontja alapján 
a Miskolc Holding Zrt. útján gondoskodjon a használati szerződések előkészítéséről és 
megkötéséről. 
 

Felelős:     Polgármester 
Végrehajtásért felelős:   Miskolc Holding Zrt. 
Végrehajtásért felügyelő osztály:  Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő:     2019. március 31. 

 
 
3. sürgősségi napirend: Javaslat az Önkormányzat 2018. évi költségvetésének 

megállapításáról szóló 2/2018. (III.6.) önkormányzati rendelet 
módosítására (IV. negyedéves korrekció) 

 
Dr. Kiss János alpolgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről döntenek. A 
rendeletalkotáshoz minősített többség, legalább 15 igen szavazat szükséges. 
 

A Közgyűlés 17 igen, 5 nem szavazattal, 2 tartózkodás mellett 
megalkotta a 3/2019. önkormányzati rendeletét az 
Önkormányzat 2018. évi költségvetésének 
megállapításáról szóló 2/2018. (III.6.) önkormányzati 
rendelet módosításáról. 

 
/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 
 
5. sürgősségi napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Polgármestere 2019. évi 

szabadsága ütemezésének jóváhagyására 
 
Dr. Kiss János alpolgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.  

 
A Közgyűlés 25 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 
elfogadta az előterjesztés szerinti határozati javaslatot és 
meghozta a  
 

17/2019. (II.22.) számú határozatot 
 
Tárgy:  A polgármester 2019. évi szabadságával kapcsolatos döntések 
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Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat Miskolc 
Megyei Jogú Város Polgármestere 2019. évi szabadsága ütemezésének jóváhagyására” 
című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megállapítja, hogy a közszolgálati 

tisztviselőkről szóló 2011. évi CXCIX. törvény (a továbbiakban: Kttv.) 225/C. § (1) és (3) 
bekezdésében foglaltak alapján Dr. Kriza Ákos főállású polgármester  

a. 2018. évben járó 41 munkanap szabadságból 28 munkanap szabadságot vett igénybe, a ki 
nem vett szabadság mértéke 13 munkanap; 

b. 2019. évben 41 munkanap szabadságra jogosult, így összesen a 2019. évben igénybe vehető 
szabadsága az alábbi: 

 
Alapszabadság/év (2019.01.01. – 2019.12.31.):  25 munkanap 
Pótszabadság/év (2019.01.01. – 2019.12.31.): 14 munkanap 
Gyermekek után járó pótszabadság/év  
(2019.01.01. – 2019.12.31.): 2 munkanap 
2018. évben (2018.01.01. – 2018.12.31.) ki nem vett, 
tárgyévi szabadsághoz hozzászámítandó napok száma: 13 munkanap 

 
2. A Közgyűlés az 1. pontban megállapított 54 munkanap szabadság ütemezését a határozat 

melléklete szerint jóváhagyja. 
 
3.  A Közgyűlés felkéri a Jegyzőt arra, hogy Miskolc Megyei Jogú Város Polgármestere részére a 

jelen határozat 1. pontja szerint a 2019. évre vonatkozó szabadság értesítőt adja ki és a Kttv. 
225/C. § (3) bekezdése, valamint a Kttv. 225/J. § (3) bekezdése alapján a nyilvántartás 
naprakész vezetéséről gondoskodjon. 

 
Felelős:    Polgármester 
Végrehajtásért felelős:   Önkormányzati Igazgatási Osztály, 3. pont tekintetében 

Szervezetmenedzsment Osztály  
Határidő:    azonnal, 3. pont tekintetében folyamatos 
 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
 
 
6. sürgősségi napirend: Javaslat a Lufthansa Technik Miskolc Kft. által a Miskolc 12995/6 

helyrajzi számú ingatlanon végrehajtandó projekt önkormányzati 
szempontból kiemelt beruházássá történő nyilvánítására 

 
Dr. Kiss János alpolgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.  

 
A Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 
elfogadta az előterjesztés szerinti határozati javaslatot és 
meghozta a  

 
18/2019. (II.22.) számú határozatot 

 
Tárgy:  A Lufthansa Technik Miskolc Kft. által a Miskolc 12995/6 helyrajzi számú 

ingatlanon végrehajtandó projekt önkormányzati szempontból kiemelt 
beruházássá történő nyilvánítása 
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Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a ,,Javaslat a Lufthansa 
Technik Miskolc Kft. által a Miskolc 12995/6 helyrajzi számú ingatlanon végrehajtandó 
projekt önkormányzati szempontból kiemelt beruházássá történő nyilvánítására” című 
előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 

1.) Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése kiemelt fejlesztési területnek 
minősíti a Miskolc 12995/6 helyrajzi számú ingatlan területét, és egyben önkormányzati 
szempontból kiemelt beruházássá nyilvánítja a Lufthansa Technik Miskolc Kft. által a 
Miskolc 12995/6 helyrajzi számú ingatlan területén végrehajtandó projektet. A kiemelt 
fejlesztési terület lehatárolása a határozat mellékletét képezi. 
 

2.) A Közgyűlés felkéri az Önkormányzat Jegyzőjét, hogy a Polgármesteri Hivatal vezetőjeként 
a Polgármesteri Hivatal belső munkafolyamatainak szervezése során tegyen meg minden 
tőle telhető intézkedést annak érdekében, hogy - a vonatkozó jogszabályi határidők 
alapulvételével - a projekt megvalósítása érdekében induló eljárások a lehető legrövidebb 
időn belül befejeződjenek. 
 

3.) A Közgyűlés felkéri a Polgármestert, hogy az önkormányzati tulajdonú gazdasági 
társaságok, önkormányzati fenntartású intézményhálózat vezetőit keresse meg annak 
érdekében, hogy az általuk vezetett intézményük belső munkafolyamatainak szervezése 
során tegyenek meg minden tőlük telhető intézkedést annak érdekében, hogy - a vonatkozó 
jogszabályi határidők alapulvételével - a projekt megvalósítása érdekében induló eljárások a 
lehető legrövidebb időn belül lezáruljanak. 
 

4.) A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert a határozat 1.) pontja szerint a koncepcióról, 
az integrált településfejlesztési stratégiáról és a településrendezési eszközökről, valamint 
egyes településrendezési sajátos jogintézményekről szóló 314/2012. (XI.8.) Korm. rendelet 
42. § szerinti intézkedések megtételére. 
 

5.) A Közgyűlés felkéri a Jegyzőt a határozat 2. pontja szerinti, és a Polgármestert a határozat 
3. pontja szerinti intézkedés megtételére. 

 
Felelős:                          Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  az 1., 4. pontok tekintetében Városépítészeti Főosztály 

a 2-3. és 5. pontok tekintetében 
Alpolgármesteri Kabinet 

Határidő:                               a felmerülést követően azonnal 
 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
 
 
Dr. Kiss János alpolgármester: Bejelenti, hogy az ülés végére értek. Tájékoztatja a jelenlévőket, 
hogy a Közgyűlés soron következő ülésére várhatóan 2019. március 21. napján kerül sor.  
Megköszöni mindenki munkáját, az ülést 10 óra 20 perckor bezárja. 
 
 

K. m. f. 
 

 Dr. Alakszai Zoltán Dr. Kriza Ákos 
 jegyző polgármester 
 


